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K
oj vi be{e glavniot motiv da ja
prifatite pretsedatelskata
funkcija vo Zaednicata na
edinicite na lokalnata samo-
uprava.

- Tri godini bev potpretsedatel zaed-
no so mojot kolega Nevzat Bejta, a pret-
sedatel be{e Andrej Petrov. U{te na
po~etokot gi nadminavme na{ite parti-
ski i drugi razliki i celosno se naso-
~ivme kon re{avaweto na problemite
{to gi imaat op{tinite, pred s# po po-
~etokot na decentralizacijata. Zadovo-
len sum {to taa na{a sorabotka se odvi-
va{e uspe{no. Mojot izbor za pretseda-
tel e kontinuitet vo uspe{noto rabote-
we na Upravniot odbor i na pretseda-
telstvoto na zaednicata.
- Koi se glavnite uspesi od va{a-

ta dosega{na rabota?
- So na{eto lobirawe i argumentira-

no obrazo`uvawe na problemite pred
centralnata vlast uspeavme da izdejs-
tvuvame promeni vo zakonite so koi zna-
~itelno se olesnuva funkcioniraweto
na edinicite na lokalnata samouprava.
Na po~etokot na decentralizacijata bea
prepoloveni parite {to gi dobivavme
za obrazovanieto i toa be{e najgolemi-
ot problem. Koj poleka uspevame da go
re{ime. Se napravija izmeni vo Zakonot
za danok na imot so {to se ovozmo`i toj
da se naplatuva i za proizvodstvenite
kapaciteti na firmite. Dosega tie pla-
}aa samo za kancelariskite prostori, a
nivnite pogoni ja koristea celata javna
infrastruktura, kako vodovod, kanali-
zacija, elektri~na mre`a, pati{ta i
sli~no. Se zgolemi i taksata za javno
osvetluvawe od 15 na 25 kilovati po
broilo, so {to se postigna odredena
finansiska stabilnost vo toj del.
- Kako ja ocenuvate dosega{nata

decentralizacija voop{to?
- Kako dr`ava vlegovme dosta nepod-

gotveni vo toj proces. Mo`ebi ne treba-
{e da izbrzame. Zatoa nastanaa tolku
mnogu problemi. Dobivme nadle`nosti
vo urbanizmot, obrazovanieto, socijal-
nata za{tita, kulturata, sportot, `i-
votnata sredina, no ne i kapaciteti da
gi vr{ime tie raboti uspe{no. Ne se
znae{e {to }e se slu~uva so vraboteni-
te vo podra~nite edinici na ministers-
tvata. Vo zemjava nema{e dovolno iskus-

en kadar za odredeni novi funkcii vo
lokalnata samouprava. Mladi i obrazo-
vani lu|e ima{e, no tie doprva treba{e
da go steknat svoeto iskustvo.
- [to }e se slu~i so op{tinite

koi {to ne uspeaja da vlezat vo vto-
rata faza, odnosno ne ja po~naa
fiskalnata decentralizacija?

- Vkupno 62 op{tini vlegoa vo ovaa
faza. Zajas i Oslomej odbija, a nekoi ne
gi ispolnuvaa kapacitetite. Nemaa do-
volno ekipirana administracija, so po
dvajca lu|e vo sektorite za finansii i
po eden za danokot na imot. Kako ZELS
nastojuvame da gi pottikneme da sklu~at
dogovori so nekoja sosedna pogolema op-
{tina da im gi vr{i tie administrativ-
ni proceduri i na toj na~in }e gi ispol-
nat uslovite. Bidej}i i samite znaat de-
ka ako samostojno anga`iraat lu|e, tie
nema da bidat dovolno iskoristeni.
- Kako gi ocenuvate odnosite me|u

centralnata i lokalnata vlast, oso-
beno pri prefrlawe na nadle`nos-
tite? Dali tie se partnerski ili
konfliktni?

- Imame dosta problemi zatoa {to toa
{to go dobivame ne e ni oddaleku do-
volno za da gi zadovolime potrebite na
gra|anite soglasno na{ite nadle`nos-
ti. Sekoja centralna vlast te{ko se ot-
ka`uva od svoite privilegii, ne samo
kaj nas, tuku i vo drugi dr`avi. No nie
kako op{tini i kako ZELS se trudime da
im doka`eme deka so ingerenciite {to
ni gi davaat i so kapacitetite {to gi
sozdavaat }e bideme pouspe{ni. Ako
nastapuvame dovolno argumentirano i
ako potoa navistina go ispolnuvame toa
{to }e go dogovorime se pove}e }e gi za-
siluvame partnerskite odnosi na smetka
na sprotivstavenite stavovi.
- Koj }e bide va{iot prioritet na

novata funkcija?
- Eden od prioritetite ponatamu }e

bide da nastojuvame da se ovozmo`i za-
konska ramka za da mo`at op{tinite da
se zadol`uvaat i da zemaat krediti. Toa
po~navme da go barame, no dosega mnogu
malku e napraveno na ovoj plan. Ova e
navistina golem predizvik za nas, zatoa
{to na toj na~in }e mo`eme da gi nate-
rame op{tinite da se odnesuvaat mena-
xerski. Ako uspeeme, gra|anite }e mo`at
mnogu brgu da gi po~uvstvuvaat povol-
nostite od odredeni golemi i skapi pro-
ekti, a op{tinite da gi otpla}aat vo za-
visnost od svoite mo`nosti.
- [to e so dr`avnoto zemji{te?

Dali i upravuvaweto so nego }e bi-
de prioritet za ZELS?

- Sekako. Za ova ima razli~ni stavo-
vi, nekoi smetaat deka prefrlaweto na
zemji{teto treba da se napravi ved-
na{, no mojot li~en stav e deka ne
smeeme povtorno da izbrzame. Za-
ludno nie }e go imame na raspola-
gawe dr`avnoto zemji{te dodeka
trae procesot na denacionalizaci-
jata. Mo`eme da najdeme investitori, a
potoa da se javat nekoi naslednici.
Zatoa Vladata treba prvo da gi ras-
~isti site imotno-pravni odnosi so
zemji{teto, pred toa da se prefrli
na op{tinite. Znam deka Vladata
ve}e gi zajakna kapacitetite na
instituciite {to go vodat
procesot na decentraliza-
cijata i veruvam deka toj }e
zavr{i brzo i uspe{no.

Sekoja centralna
vlast, ne samo kaj nas
tuku i vo drugi dr`a-
vi te{ko se otka`uva
od svoite privilegii,
no nie kako op{tini
treba argumentirano
da ja ubedime deka so

na{ite zgolemeni
ingerencii i so

pogolemiot kapacitet
}e bideme uspe{ni

INTERVJU SO KOCE TRAJANOVSKI, PRETSEDATEL NA ZELS

Lokalnata i centralnata vlast
se i partneri i protivnici
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P
rivr{uva betoniraweto na plo{ta-
dot vo naselbata Avtokomanda, na
lokacijata me|u bulevarot Aleksan-

dar Makedonski i ulicata Trifun Haxi-
janev. 
-Betoniraweto vo momentov e prekina-

to zaradi vrne`ite od do`d, no otkako
vremeto }e se podobri, toa }e se zavr{i
za desetina dena. Otkako }e zavr{i be-
toniraweto }e sledi postavuvawe na
granitot, koj }e se nabavi od Prilep, iz-
javi Nedel~o Krstevski, portparol vo
Op{tinata Gazi Baba .
Kako {to informiraat od Op{tinata

Gazi Baba, prethodno, kompletno e zavr-
{ena celata podzemna infrastruktura,
poto~no vodovodnata i hidrantnata mre-
`a, atmosferskite odvodi, kako i elek-
tri~nata instalacija. 
Za podgotvitelnite raboti, odnosno

prvata faza, e anga`irana firmata "@i-
kol", dodeka granitot }e go postavuva
firmata "Krin". 
Po zavr{uvawe na ovaa faza, }e sledi

izgradbata na fontanata i spomenikot,
odnosno kowanik na kow. Na postamentot
na kowanikot }e bide izvedena yvezdata
od Kutle{. Op{tinata ve}e objavi kon-
kurs za izrabotka na ideen proekt za po-
digawe na spomen-obele`je skulptura na
kowanik na postament, kako i za izra-
botka na ideen proekt za fontana koj e
otvoren do sedmi noemvri.
Spored portparolot Krstevski, izved-

bata na spomenikot niz potrebnite in-
stitucii }e trae okolu dve godini.
Izgradbata na plo{tadot vo Avtoko-

manda, Op{tina Gazi Baba ja zapo~na na
18 juli.
Platoto na plo{tadot e so povr{ina

od 5.768 metri kvadratni. Iako be{e
najaveno deka plo{tadot }e go nosi ime-
to na Filip Vtori Makedonski, zasega,
toj sepak }e bide samo plo{tad na Op-
{tinata Gazi Baba,
Plo{tadot }e bide obele`je na Op-

{tinata i mesto kade gra|anite }e se so-
biraat, rekreiraat i voedno mesto kade
}e se odr`uvaat kulturno-zabavni mani-
festacii.
Ovoj objekt }e bide pu{ten vo upotre-

ba na treti noemvri, na denot na Op{ti-
nata Gazi Baba. 
Celiot proekt, koj go izraboti javnoto

komunalno pretprijatie od Prilep, }e
~ini 27 milioni denari, vklu~uvaj}i ja

i fontanata, no bez spomenikot. Za rea-
lizacija na plo{tadot od buxetot na Op-
{tinata }e bidat izdvoeni 5 milioni
denari, dodeka ostanatiot del od sreds-
tvata }e bidat obezbedeni od donacii.
Za toa ve}e imalo zainteresirani fir-
mi, potenciraat od Gazi Baba, a donaci-
ite prete`no }e bidat vo materijali. 
Plo{tadot e proektiran kako plato

poplo~eno so granitni plo~ki, pristap-
ni pateki, zelenilo so cvetni alei i vi-
soko i nisko zelenilo, a }e sodr`i i dve
zabavni detski kat~iwa. Planirano e da
bide postavena i urbana oprema, mini
bina na koja }e se odvivaat razni mani-
festacii, kako i plato za spomen-obe-
le`je. Na dvete granici od plo{tadot }e
se zasadat 14 jaseni.

4 A k t u e l n o

Prethodno, kompletno e
zavr{ena celata
podzemna infrastruktura,
poto~no vodovodnata i
hidrantnata mre`a,
atmosferskite odvodi,
kako i elektri~nata
instalacija

Prilepski granit naskoro
}e go pokrie betonot

SE INTENZIVIRAAT RABOTITE NA PLO[TADOT VO AVTOKOMANDA

Op{tina Gazi Baba zavr{i so iz-
vedbata na vtoriot od predvidenite
~etiri parkinzi vo naselbata Avtoko-
manda. Parkingot se nao|a zad poli-
ciskata stanica so izlez i vlez na ul.
Lazar pop Trajkov. Parkingot e so po-
vr{ina od 1300 m2 ili za 33 parking
mesta a }e opslu`uva 3 okolni zgradi.
Izveduva~i na rabotite se firmite
"Tehnogradba in`inering" i J.P.
"Ulici i pati{ta". Investitor e
op{tina Gazi Baba. Parking vo Avtokomanda
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S o ~istewe na kejot na rekata Vardar,
na potegot od mostot kaj Transportni-

ot centar do mostot "Bliznak", vo dol-
`ina od 2.1000 metri i Op{tina Gazi
Baba se vklu~i vo akcijata na Vladata
na Republika Makedonija za ~istewe na
koritoto na rekata Vardar.
Vo ~isteweto koe se vr{e{e vo sora-

botka so Op{tinata Aerdrom bea vklu~e-
ni rabotinicite na Javnoto komunalno
pretprijatie "Gazi Baba-2007". 
Rabotnicite za period od tri dena ja

iskosija trevata, gi iskastrija grmu{-
kite i go sobraa otpadocite od dvete
strani na rekata Vardar.
Vedna{ potoa, vo narednite nekolku

dena, koritoto se ~iste{e i ma{inski. 
Ovoj del od kejot na rekata Vardar so

godini ne be{e odr`uvan.

Se ~iste{e kejot na potegot od
Trasporten centar do mostot "Bliznak"

Op{tina Gazi Baba zapo~na so proektot "Obele`uvawe na uli~noto osvetlu-
vawe na teritorijata na op{tina Gazi Baba".
So ovoj proekt planirano e da se obele`at site uli~ni svetilki so brojki, po

{to }e sleduva izrabotka na elektronska evidencija na sekoe sijali~no mesto.
Vakvata evidencija }e pridonese za podobro i poefikasno odr`uvawe, a voedno
}e se namalat i tro{ocite koi se predvideni vo garantniot rok.
So proektot }e se obele`at okolu 7000 svetilki so numerirani tabli~ki. Pos-

tavuvaweto se planira da zavr{i vo tekot na mesec Oktomvri.

Obele`uvawe na uli~nite svetilki
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^ISTA I EVROPSKA MAKEDONIJA

V
o akcijata na Vladata "Za ~ista i Ev-
ropska Makedonija" {to se odr`a na

21 septemvri aktivno se vklu~i i op-
{tina Gazi Baba. Akcijata se odr`a vo
naselbite @elezara, Avtokomanda, Hi-
podrom i Nova Kolonija, kako i vo site
osnovni i sredni u~ili{ta. U~estvuvaa
okolu 500 gra|ani. Isto taka vo nasel-
bata Keramidnica, s. Trubarevo i s. Ju-
rumleri so mehanizacija se ~istea divi
deponii od koi e izneseno okolu 500
metri kubni zemja, grade`en {ut i smet.
Akcijata be{e organizirana kako pro-
mocija i poddr{ka na noviot Zakon za
javna ~istota koj stapi na sila na 22
septemvri.
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Op{tina Gazi Baba ja ~isti fekal-
nata kanalizacija na ilicata "Lazar
Pop Trajkov", vo naselbata Avtokomanda.
Voedno, se vr{i i kompjutersko snimawe
na sostojbata vo koja se nao|a istata. Ra-
botite i snimaweto gi vr{i Javnoto
pretprijatie "Vodovod i Kanalizacija".
-Ovie aktivnosti se izveduvaat so cel

da se utvrdi ispravnosta na fekalnata

kanalizacija i potrebata od eventualni
rekonstrukcii, informiraat op{tin-
skite vlasti.
Od Op{tinata velat deka ovaa postap-

ka }e se primenuva i vo idnina, so cel
da se utvrdat anomalii na starite fe-
kalni kanalizacii, so {to bi se za{te-
dile sredstva za eventualnite popravki
na istata.

Se asfaltiraat ulicite 
vo ruralnite podra~ja 
na Op{tina Gazi Baba
Op{tina Gazi Baba ja asfaltira-

{e ulicata 37 vo naselenoto mesto
Singeli}, zaedno so nejzinite ~etiri
kraci. Kako {to informiraat op-
{tinskite vlasti, ulicata e so dol-
`ina od 500 metri ili vkupna povr-
{ina od 2000 metri kvadratni. Rabo-
tite gi izveduva{e javnoto pretpret-
prijatie "Ulici i pati{ta". Sreds-
tvata za izveduvawe na rabotite gi
obezbedija po polovina Op{tinata
Gazi Baba i Grad Skopje. Ovaa akcija,
vo naredniot period prodol`uva i vo
ostanatite naseleni mesta.

Nov asphalt za karl 
Libneht i Franc List 
vo naselbata Triangla
Nov asfalt dobija ulicite Karl

Libneht i Franc List vo naselbata
Triangla. 
Stariot asfalt prethodno e izgre-

ban, a potoa e postaven nov sloj na
kolovozot. Ulicata Karl Libneht e so
dol`ina od 300 metri i povr{ina od
1.820 metri kvadratni, dodeka ulica-
ta Franc List e so dol`ina od 196
metri i povr{ina od 980 metri kvad-
ratni.

Novo igrali{te za mal
fudbal vo Inxikovo

@itelite na naselenoto mesto
Inxikovo dobija novo asfaltirano
igrali{te za mal fudbal. Igrali{-
teto e so dimenzii 22 h 42 metri.
Na igrali{teto se postaveni i 4

stolba so po dva reflektori. So toa
se sozdava mo`nost toa da se koris-
ti i vo ve~ernite ~asovi. 
Vo naredniot period igrali{teto

}e se ogradi so metalno-mre`esta
konstrukcija, so visina od 4 metri.
Ova igrali{te, Op{tinata Gazi

Baba go izgradi na barawe na mesno-
to naselenie, a spored procenkite
}e go koristat okolu 4000 `iteli na
Inxikovo.
Izveduva~ na rabotite e AD "Gra-

nit" od Skopje.
Op{tina Gazi Baba gi asfaltira{e ulicite "881" i "Bap~or" koi se nao|aat vo

naselbata Avtokomanda.
Kako {to informiraat op{tinskite vlasti i vo dvata slu~ai najprvo e izgreban

stariot asfalt, a potoa e postaven nov sloj. Ulicata "881" e so dol`ina od 147 met-
ri i povr{ina od 882 metri kvadratni, dodeka ulicata "Bap~or" e so dol`ina od
126 metri i povr{ina od 645 metri kvadratni.

Asfaltirani ulicite "881"

i "Bap~or" vo Avtokomanda

Se snima i ~isti
kanalizacijata 
na ulicata 
Lazar Pop Trajkov



V
kupno 45 mladi lu|e od op{tinata
Gazi Baba }e imaat mo`nost da pose-
tuvaat kursevi od proektot SISKO

koj }e im ovozmo`i da steknat znaewa
{to bi im pomognale da zapo~nat sop-
stven biznis ili da go razvijat biznisot
{to ve}e go po~nale. Proektot go sprove-
duva PSM inkubatorot, koj se nao|a zad
[umarskiot fakultet vo sorabotka so
Op{tinata Gazi Baba. Donator e ameri-
kanskata agencija USAID, preku Progra-
mata za lokalen ekonomski razvoj, a par-
tner e i CEED Makedonija.
Se planira da se odr`at kursevi so

tri grupi od po 15 mladi lu|e, `iteli na
op{tinata Gazi Baba, koi }e mo`at da gi
posetuvaat kursevite po simboli~ni ce-
ni, mnogu poniski od komercijalnite.
Posetitelite }e se izberat taka {to pr-
vo }e se objavi javen oglas, a potoa tie
}e mo`at da se prijavat vo PSM inkuba-
torot kade {to }e se izvr{i selekcija-
ta. Prednost }e imaat mladite, obrazo-
vani i nevraboteni lu|e, koi }e treba da
imaat osnovni poznavawa od angliskiot
jazik i od rabotata na kompjuteri.
- Celta na ovaa programa e mladite ob-

razovani lu|e da se zapoznaat so svetski
poznatata programa na SISKO enterpre-
ner{ip institutot, so koja }e gi zgole-
mat svoite pretpriemni~ki ve{tini,
{to }e im pomogne da zapo~nat sopstven
biznis. Idejata potekna od dobrata so-
rabotka me|u op{tinata i PSM fondaci-
jata, koi ve}e edna godina zaedni~ki ra-
botat na jakneweto na pretpriemni~kiot
duh kaj mladite vo Gazi Baba i po{iroko
- velat od PSM inkubatorot.
Celiot kurs trae 50 ~asa, a posetite-

lite }e se steknat so znaewa za glavnite
aspekti pri vodeweto na biznisot. Ku-
rikulumot sodr`i 300 stranici i }e bi-
de preveden na makedonski jazik i
prilagoden spored makedonskite pravi-
la i zakoni. Krajnata cel na kursot }e
bide posetitelite da nau~at kako se pi-

{uva biznis-plan i koi komponenti gi
sodr`i toj, so {to }e mo`at da izrabotat
celosen plan za biznis. Prvata grupa
treba da zapo~ne da go posetuva kursot
kon krajot na mesecov.

- So ovaa programa u~esnicite ne samo
{to }e se zdobijat so svetski priznatiot
SISKO sertifikat, tuku }e imaat sposob-
nost da podgotvat kompleten biznis-plan
kako del od finalniot ispit, koj mo`e da
im pomogne vo zapo~nuvawe sopstven
biznis. Za najdobrite tri biznis-plana
}e se obezbedat i finansiski nagradi
koi{to }e im ovozmo`at da go po~nat
biznisot - dodavaat od PSM inkubatorot.
Kursot e on-lajn baziran so postojana

interakcija me|u obu~uva~ite i poseti-
telite, so video materijali i gosti-spi-
keri koi }e gi prezentiraat najbitnite
komponenti na biznis-planot i nivnite
iskustva. Vo ovoj period PSM se serti-
ficira kako kako lokalen trening cen-
tar za SISKO, a dvajca vraboteni vo in-
kubatorot }e bidat obu~uva~i na kursot.
So nivnoto iskustvo vo vodeweto na in-
kubatorot, ~ija misija e zajaknuvawe na
pretpriemni{tvoto, }e bidat sposobni
da im gi prenesat svoite znaewa na po-
setitelite.
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Mladi lu|e od op{tinata 
}e imaat mo`nost da se
vklu~at vo proektot CISKO
so koj }e razvijat ve{tini
da vodat biznis i da
napravat biznis-plan, 
a najdobrite tri biznis
planovi }e dobijat
finansiski nagradi, koi }e
ovozmo`i po~nuvawe biznis

Obu~ete se za da zapo~nete sopstven biznisObu~ete se za da zapo~nete sopstven biznis

PROEKT NA PSM INKUBATOROT I NA OP[TINATA GAZI BABA



R
evija na narodni nosii, narodni pes-
ni i instrumenti, teatarski pretsta-
vi, koncerti na peja~i na zabavna i

narodna muzika bea samo del od sodr`ini-
te vo ramkite na kulturnoto leto "Gazi Ba-
ba 2008 godina".
Ovaa manifestacija Op{tinata Gazi

Baba ja organizira{e za prvpat godinava,
po~nuvaj}i od sredinata na juli, za da
onie koi ne bea vo mo`nost da odat na go-
di{ni odmori imaat zabava i pointeres-
no leto.
Poseben interes predizvika revijata na

narodni nosii, pesni i instrumenti koja
se odr`a vo naselenoto mesto Ra{tak . Nad
1.000 posetiteli prosledija prezentacija
na narodni nosii re~isi od site kraevi na
Makedonija, a bea izveduvani izvorni na-

rodni pesni preku zvucite na avtenti~ni
narodni instrumenti. Isto taka, revijata
be{e zbogatena so nastap na poznati pe-
ja~ki imiwa, kako {to se: Vidanka Georgi-
eva, Elena Georgieva, Krume Spasovski,
Goce Kasapovski, Stev~e Stojkovski na ka-
vali i folklornata grupa pri MBU "Ilija
Nikolovski Luj", predvodena od profesor-
kata Bajta Arifovska.
Ovaa manifestacija ja otvori gradona-

~alnikot na Op{tina Gazi Baba, Koce Tra-
janovski, a taa vo idnina }e prerasne vo
tradicionalna, so toa {to narednata go-
dina }e bide zbogatena so novi sodr`ini,
prezentacija na narodni obi~ai, nastap
na igraorni grupi itn.
Vo ramkite na kulturnoto leto, vo na-

selbata Avtokomanda se odr`a i koncert
na pove}e peja~i na narodni pesni, naslo-
ven kako "Peeme za vas". @itelite na Av-
tokomanda, pa i onie od okolnite naselbi,
imaa mo`nost da gi ~ujat: Blagica Pavlov-
ska, Milica Kuzmanovska, Mile Kuzmanov-
ski, Tawa Lazarovska, Novica od grupata
Bioritam, "Toni-[ou", Goce Pejkovski, De-
jan Dobrevski, Boban Mojsovski i Vlatko
Miladinovski, koi ispolnija pesni od
"Rosa festivalot". 
@elezarci, pak, imaa mo`nost da bidat

del od eden nesekojdneven nastan na na{i-
ve prostori. Tie ja imaa privilegijata da
ja vidat monodramata na otvoreno "Filip
II Makedonski", vo izvedba na akterot Pe-
tar Temelkovski. Pretstavata be{e posete-
na od golem broj qubiteli na teatarskata
umetnost, a gi ima{e od site vozrasti.
Kulturnoto leto "Gazi Baba 2008" be{e

zatvoreno so koncertot na zabavna muzika,
koj se odr`a na 31 avgust, vo parkot "^en-
to", vo istoimenata naselba. Ovoj nastan
be{e del od kulturniot topol bran, koj go
organizira{e Ministerstvoto za kultura,
zaedno so Op{tinata Gazi Baba. 
@itelite na ^ento, pred s# onie pomla-

dite, imaa mo`nost da se zabavuvaat zaed-
no so : Aleksandra Pileva, Andrijana Ja-
nevska, Jovan Jovanov, Elvir Meki}, kako i

grupata "Nekst Tajm". 
-Ova leto improviziravme. Manifesta-

ciite vo ramkite na kulturnoto leto se
odr`uvaa vo u~ili{ni dvorovi, na skve-
rovi i vo park~iwa. Se nadevame deka
plo{tadot vo Avtokomanda godinava }e bi-
de gotov, pa od narednata, pogolem del od
manifestaciite }e mo`at da se odr`uvaat
na ovoj prostor, objasni Emilija Kiprov-
ska, sorabotnik za protokolarni raboti vo
Sektorot za poddr{ka na gradona~alnikot.
Taa istakna deka vo ramkite na godine{-
noto kulturnoto leto bilo predvideno da
se odr`at u{te manifestacii, no deka toa
ne go dozvolile vremenskite priliki, ka-
ko i ograni~enite finansiski sredstva,
no vetuva deka narednoto kultuno leto }e
bide u{te pobogato i pointeresno.
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Op{tinskite vlasti 
vetuvaat deka narednoto
kulturno leto }e u{te
pobagato i pointeresno

Monodrama na otvoreno, revija na narodni nosii i mnogu zabava

PRVO KULTURNO LETO VO OP[TINA GAZI BABA
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N
eolitskata naselba "Tumba
Maxari", koja se nao|a vo
naselbata ̂ ento, vo blizi-

na na SOS Detskoto selo otse-
ga }e bide podostapna i poat-
raktivna za posetitelite, ne
samo od Op{tinata Gazi Baba,
tuku i od gradot, pa i za stran-
skite posetiteli. 
Op{tinata Gazi Baba vo so-

rabotka so Muzej na Makedoni-
ja zapo~na so ureduvawe na
ovoj arheolo{kiot lokalitet,
bidej}i dosega toj be{e za-
pu{ten i neodr`uvan, poradi,
kako {to velat od Op{tinata
Gazi Baba, nedostig na sred-
stva.
Spored predvidenata dina-

mika na realizacija i finan-
siskite sredstva, godinava }e

se izgradat dve ku}i i pomo{-
ni objekti nameneti za poseti-
teli. 
-Objektite se gradat so ori-

ginalen grade`en materijal
(glina, drva, trska, 'r`anica,
slama), vo duhot i stilot na
arhitekturata na mladoto ka-
meno vreme - neolitot. Vo pr-
vata ku}a, vo kopii }e se pos-

tavi del od otkrieniot origi-
nalen inventar (luksuzna i
ku}na keramika, pe~ki i figu-
ri na lu|e oble~ni vo neolit-
ska obleka). Eden del od ku}a-
ta odnadvor }e bide nepokrie-
na so malter, za da se vidi od
kakov materijal toga{ bile
gradeni ku}ite, no i za da mo-
`at posetitelite da imaat po-

dobra pretstava za periodot
na neolitot, veli Emilija
Kiprovska, sorabotnik za pro-
tokolarni raboti vo Sektorot
za poddr{ka na gradona~alni-
kot.
Vo me|uvreme, Op{tina Gazi

Baba go ogradi lokalitet i ra-
boti na izgradba na ulica i
parking koi se nao|aat vo bli-

Zapo~na rekonstukcijata na neo

ARHEOLO[KIOT LOKALITET TUMBA MAXARI DOSTAPEN DO GRA\ANITE
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zina na neolitskata naselba,
locirana vo blizina na kom-
pleksot Detsko selo. 

Isto taka, od Op{tinata ve-
lat deka predviduvaat da nap-
ravat i programa za da mo`at
site u~ili{ta da go posetat
neolitskoto selo "Tumba Ma-
xari", no i da mo`at tuka da
odr`uvaat i ~asovi. Voedno,

}e bidat podgotveni i bro{u-
ri i propaganden materijal,
so {to ovoj lokalitet }e se
vnese vo ramkite na kulturni-
te zbidnuvawa i vo gradot i
vo Makedonija, a so samoto toa
i }e se aktuelizira. 

Minatata godina, Op{tina
Gazi Baba izdvoi 200.000 de-
nari za ras~istuvawe na loka-
litotot, a sega gi finansira
izgradbata na ulicata, par-
kingot, ograduvaweto na pros-
torot. 

Zavr{etokot na rekonstruk-
cijata na arheolo{kiot loka-
litet se planira i sve~eno da
bide odbele`an pred treti
noemvri, denot na Op{tinata
Gazi Baba.

Arheolo{ki istra`uvawa

Lokalitetot se nao|a vo sega{nata naselba ̂ ento i e naj-
zna~ajnata neolitska naselba vo Skopskata Kotlina.

Otkrien e vo 1961/1962 godina vo tekot na arheolo{ki re-
kognoscirawa za izgradbata na avtopatot. Denes te{ko se
zabele`uva bidej}i 2/3 od povr{inata se okupirani so ku-
}i podignati vo docnite {eesti i sedumdesetite godini na
HH vek. Naselbata ima centralna polo`ba vo Skopskata
Kotlina. Tumba Maxari bil ekonomski i pred se kulturen
centar vo mikrokosmosot na neolitskiot ~ovek od ovoj re-
gion. Naselbata ima nepravilna kru`na forma so dijame-
tar od 220 metri i visina 3 metri.

Prvite arheolo{ki istra`uvawa se izvr{eni 1978 go-
dina od Muzejot na Makedonija, pod rakovodstvo na Vois-
lav Sanev. Otvoreni se tri sondi. Rezultatite poka`ale
deka se raboti za naselba od neolit, so tri fazi na `ive-
ewe. @ivotot tuka se odvival vo kontinuitet vo periodot
me|u 6000 i 4300 godina p.n.e.

Naselbata na Tumba Maxari pretstavuva protogenoto jad-
ro na dene{noto Skopje.

Vo istra`uvawata od 1981 godina e otkriena prvata ku-
}a, determinirana kako svetili{te. Dosega se otkrieni
u{te sedum ku}i, no samo prvata e objavena. 

Ona {to gi pravi Tumba Maxari i ovaa ku}a poznati, e
za prvpat otkrienata terakotna pretstava na Golemata
Majka. Impresivnite dimenzii od 0,39 metri visina, kla-
si~nata smirena poza na izniknuvawe od ku}ata i voedno
bdeeweto nad nejzinoto ogni{te i mir, ja pravi ovaa te-
rakota ekskluzivna. Taa }e stane glavnata ni{ka {to go
povrzuva duhot na ~ovekot od Anzabegovo-vr{ni~kata kul-
turna grupa. 

Vo Tumba Maxari od alatkite se otkrieni tegovi za ver-
tikalen razboj, bikonusni tegovi (makari) za ribarski
mre`i, mnogu koskeni spatuli so standardna forma, {ila
i igli. Kremenata industrija e zastapena so razni kreme-
ni no`iwa, seka~i, kameni avani i melnici. 

Analizata na koskite na `ivotnite i pticite od Maxari
uka`uva na faktot deka neolitskiot ~ovek, {to se odnesu-
va do obezbeduvaweto meso, apsolutno se potpiral na svo-
ite stada, a mnogu malku na lov i ribolov.

litskoto selo

Spored predvidenata dinamika
na realizacija i finansiskite

sredstva, godinava }e se
izgradat dve ku}i i pomo{ni

objekti nameneti za posetiteli



O
snovnoto u~ili{te "Vera Joci}" se
nao|a na samiot vlez na Skopje, vo na-
selba Hipodrom, op{tina Gazi Baba. 

Kako direktor na OU. Vera Joci} i
najodgovorno lice vo sproveduva-
weto na obrazovnite procesi vo va-
{eto u~ili{te, ka`ete ni ne{to po-
ve}e za ovaa obrazovna ustanova.

U~ili{teto "Vera Joci}" zapo~na so
rabota na 22 mart vo dale~nata 1975 go-
dina. Ova martovsko utro za prvpat za-
yvoni u~ili{noto yvon~e i toa go pravi
bez prekin ve}e 33 godini. A godinite
doa|aat, minuvaat i si odat. Taka gene-
raciite na{i u~enici doa|aat, se obra-
zuvaat i si odat, no zad sebe ostavaat
dlaboki tragi {to zna~at du{a na u~i-
li{teto. Ovaa u~ebna 2008/2009 godina,
u~ili{teto go posetuvaat 498 u~enici
od prvo do osmo oddelenie. 
Otkako Vie stapivte na funkcija

direktor na u~ili{teto "Vera Jo-
ci}", {to prezemate za podobruvawe
na obrazovnata programa i rabote-
weto na u~ili{teto?

Ja sum direktor na u~ili{teto od 29
juli 2007 godina. Kako oddelenski nas-
tavnik rabotam od januari 1986 godina,
i so moeto imenuvawe za direktor posto-
jano se trudam da sozdadam pozitivna i

prijatna klima za
rabota, kako va-
`en faktor za
postignuvawe po-
dobri rezultati vo rabotata
i afirmirawe na u~ili{teto.
Vo taa nasoka postojano baram na-
~ini da se podobrat uslovite za rabo-
ta. Vo sorabotka so roditelite gi
varosavme i uredivme u~ilnicite, od
sredstvata dobieni od proektot Moder-
nizacija na obrazovanieto gi varosavme
hodnicite i kancelariite, nastavnicite
posetija obuki po angliski jazik, koris-
tewe na internet i ocenuvawe na u~eni-
cite, nabavivme nagledni i audio-vizu-
elni sredstva, ja zbogativme u~ili{nata
biblioteka so novi knigi, s# so cel da
dobieme pokvalitetna nastava. Vo tekot
na u~ebnata 2007/08 godina od sredstva
dobieni od Ministerstvo za obrazovanie
i nauka se izgradi potstanica za prik-
lu~uvawe na gradsko parno greewe, se
renoviraa sanitarnite jazli, se popravi
del od pokrivot kade {to prokisnuva{e,
delumno se obnovi u~ili{niot mebel
(stol~iwa i klupi), osobeno u~ilnicata
za prvo oddelenie od devetoletkata.
Sekciite se sostaven del od aktiv-

nostite {to se sproveduvaat vo u~i-
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Se gordeeme so uspesite na na{ite u~enici
Od klupite na na{eto
u~ili{te izlegoa mnogu
generacii. U~enici

doa|aat, se obrazuvaat
i si odat, no zad sebe
ostavaat dlaboki tragi
{to zna~at du{a na
u~ili{teto. Pove}eto
se ve}e vozrasni lu|e,
koi uspeale da go
realiziraat svojot

`ivot na op{testven i
semen plan

INTERVJU SO LILJANA
MALKOVSKA-KRSTEVSKA
DIREKTOR NA 
O.U. VERA JOCI]
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li{tata i vo niv u~estvuvaat golem
broj u~enici koi na ovoj na~in gi
zbogatuvaat svoeto znaewe i krea-
tivnosta. Tuka se istaknuvaat i naj-
dobrite. 
Vo na{eto u~ili{te aktivno rabotat

pove}e sekcii: literaturnata, sekcijata
za stranski jazik, matemati~kata, likov-
nata, prirodni nauki, istoriska, geog-
rafska, tehni~ko obrazovanie, hor, or-
kestar, vo koi u~enicite se vlu~uvaat po
sopstven izbor i afinitet. Redovno
u~estvuvame na site natprevari organi-
zirani na nivo na op{tina i po{iroko,
od koi u~enicite se vra}aat so osvoeni
nagradi i pofalnici. Osobeno se istak-
nuvaat sportskite aktivnosti vo natpe-
vari vo ko{arka, mal fudbal i kros, or-
ganizirani od Sojuzot na u~ili{en
sport pri op{tina Gazi Baba. 
Sekoe u~ili{te pa i najmodernoto,

se soo~uva so odredeni problemi vo
svoeto funkcionuirawe. Koi se
problemite koi Vie bi gi poso~ile,
a se povrzani so Va{ata obrazovna
ustanova i raboteweto vo nea?
I pokraj toa {to pravime golemi napo-

ri da gi podobrime uslovite za rabota,
sepak imame problemi okolu infras-
trukturata, bidej}i u~ili{teto e od
monta`en tip, izgradeno od elementi na
starata gimnazija "Cvetan Dimov" a po-
docna, vo 1979 godina, e i poplaveno .
So ova sostojba e zapoznaena i lokalna-
ta samouprava, kako i MON, doa|ale po-
ve}e komisii i stranski delegacii koi
ja sogleduvaat potrebata od novo u~i-
li{te i se nadevame deka vo bliska id-
nina }e go imame. 
So ovie problema sigurno e zapoz-

naena i lokalnata samouprava. Kakva
e va{ata sorabotka so Op{tinata vo

iznao|awe re{enija?
U~ili{teto ima odli~na sorabotka so

Op{tinata, koja{to ja koordinira rabo-
tata i sekoga{, kolku e vo mo`nost, ni
izleguva vo presret na re{avawe na na-
{ite barawa. Gradona~alnikot na Op-
{tinata, Koce Trajanovski, ja sledi ra-
botata vo na{eto u~ili{te, gi poznava
uslovite za rabota vo nego i ja poddr`u-
va na{ata inicijativa za izgradba na
novo u~ili{te. Vo tekot na letniot per-
iod vo u~ili{niot dvor be{e napraveno
novo igrali{te za ko{arka, zabaven
park za decata, bea postaveni klupi vo
dvorot, be{e obnoveno i zagradeno igra-
li{teto za mal fudbal i asfaltirana
patekata do vlezot na u~ili{teto.

Pretpostavuvame deka postojat i
odredeni finansiski barawa na
u~ili{teto koi bi ja podobrile ra-
botata. Kako se spravuvate so ovie
potrebi?
Na{eto u~ili{te ima golemi finan-

siski potrebi, za{to stanuva zbor za no-
vo u~ili{te. No dodeka ne se realizira
ovoj proekt, sekako deka imame potreba
od sredstva za nov pokriv - stariot e sa-
loniten i dotraen, celosna sanacija na
fiskulturnata sala, novi prozorci i
vrati , promena na novi PVC plo~ki na
patosot, renovirawe na kanalizacijata,
nova elektri~na instalacija, nov u~ili-
{en mebel i sl.
[to smetate deka e neophodno da

se realizira vo naredniot period za
da se podobrat uslovite za rabota na
u~enicite i obrazovniot proces? 
Za podobruvawe na obrazovniot pro-

ces, i ponatamu, kako i dosega }e rabo-
time na permanentno usovr{uvawe
na vospitnoobrazovniot kadar,
so prifa}awe na novi proek-
ti, sledewe na seminari , pot-
tiknuvawe na rabota so talen-
tirani u~enici i aktivno
u~estvo vo site organizirani
natprevari. Ja prodol`uvame
sorabotkata so roditelite, koja
od minatata godina e zna~itelno
podobrena. Pokraj redovnite rodi-
telski sredbi, edna{ vo mesecot
imame i zaedni~ka roditelska sred-
ba, a roditelite redovno se vklu~e-
ni vo aktivnosti {to gi organizira-
me vo u~ili{teto, kako hepeninzite
po povod Nova godi-
na i Veligden,
Aprilijadata
i sl.

U~ili{tata se osnovnata baza kade
{to zapo~nuva formirawe na li~-
nosta na sekoj ~ovek. Od klupite na
sekoe u~ili{te izlegle u~enici koi
vo svojot ponatamo{en `ivoten pat
stanale poznati i zaslu`ni gra|ani
na na{ata dr`ava. 
Od klupite na na{eto u~ili{te izle-

goa mnogu generacii. Denes nekoi od niv
stanale lekari, drugi novinari, nastav-
nici, stopanstvenici, estradni umetni-
ci, a pove}eto od niv se ve}e vozrasni
lu|e koi uspeale da go realiziraat svo-
jot `ivot na op{testven i semeen plan.
Im se voshituvame na nivnite uspesi i
gordi sme {to tie nekoga{ "na{i deca"
denes se roditeli na pove}eto na{i u~e-
nici vo u~ili{teto. Nekoi od niv se
vklu~eni vo rabotata na Sovetot na ro-
diteli i povtorno zaedno so nastavnici-

te i u~enicite, se
zalagaat za po-

dobruvawe
na uslovi-
te za ra-
bota vo
u~ili{-
teto, so
t e n d e n -
cija da se
sledat sov-

r e m e n i t e
trendovi vo

vospitno-obra-
zovniot proces.



O
snovnoto u~ili{te "Krum To-
{ev" e locirano vo naselenoto
mesto Trubarevo. Ka`ete ni ne{-

to pove}e za u~ili{teto kako direk-
tor na ovaa obrazovna ustanova. 
OU "Krum To{ev" e izgradeno vo 1959

godina. Me|utoa vo periodot do denes,
istoto nekolkupati e dograduvano i pro-
{iruvano. Imeno, vo 1986 godina e dog-
radeno i od ovaa godina funkcionira
kako centralno osnovno u~ili{te, a vo
2000 e pro{ireno i go dobiva dene{ni-
ot izgled. Nastavata koja se realizira

vo dve smeni ja sledat 357 u~enici ras-
poredeni vo 18 paralelki. Vo ova u~i-
li{te rabotam sedum godini, a na fun-
kcijata direktor na u~ili{teto sum od
31 avgust 2007godina.
Sekoe u~ili{te se gordee so uspe-

site {to gi postignuvat u~enicite.
Koja e najsilnata strana na obrazov-
nata programa vo va{ata ustanova? 
Vo na{eto u~ili{te rabotat mnogu

sekcii, me|utoa so rabotata i osvojuva-
weto na golem broj nagradi posebno se
istaknuvaat Mladite matemati~ari, Li-

kovnata sekcija, U~ili{niot hor i or-
kestar, Sportskite sekcii i Radio sek-
cijata. Isto taka, mo`eme da se pofali-
me so uspe{na realizacija na pove}e
proekti, kako {to se modernizacija na
obrazovanieto, otvoreno zabavno fud-
balsko u~ili{te, eko-u~ili{te i drugi,
a mora da se istakne i toa deka minata-
ta godina bevme odli~ni organizatori
na regionalniot natprevar po matemati-
ka i sportskiot turnir za u~enici so po-
sebni potrebi (atletika, mal fudbal i
ping pong).
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U~ili{nata zgrada e stara, no o~ekuvaw

Op{tinata ni pomogna da
se renoviraat sanitarnite
jazli vo u~ili{teto i da se
poplo~i vleznata pateka i
prostorot pred u~ili{teto.
So pomo{ na Op{tinata
na{eto u~ili{te e vlezeno
i vo proektot 145 u~ili{ni
sportski sali na Vladata
i o~ekuvame deka naskoro

}e se zapo~ne nejzina
izgradba



Ni gi poso~ivte uspesite, no si-
gurno vo tekot na raboteweto i rea-
liziraweto na obrazovnata progra-
ma se soo~uvate i so odredeni prob-
lemi. Koi se tie?
Pred s# bi go istaknal problemot so

sostojbata na stariot del od objektot vo
koj{to yidovite, stolarijata i podot se
dosta o{teteni. Golem problem e i ne-
postoeweto na sportska sala i kabinet-
ska nastava so nastavni pomagala, {to
vlijae na kvalitetot na celokupniot
vospitnoobrazoven proces vo u~ili{te-

to. Vo rabotata so u~enicite se javuvaat
odredeni problemi vo odnos na discip-
linata kaj oddelni u~enici, no i vo od-
nos na neredovnosta na nastavata. Zatoa
i sorabotkata so roditelite e na solid-
no nivo, a nie kako u~ili{te kontinui-
rano se stremime da ja podobruvame taa
sorabotka za {to pouspe{no funkcioni-
rawe na u~ili{teto. 
Osnovnite u~ili{ta se pod direk-

tna nadle`nost na op{tinite. Kakva
e va{ata sorabotka so op{tinskite
vlasti i dali imate zabele{ki?

So samiot fakt deka u~ili{tata se pod
nadle`nost na op{tinite normalno e de-
ka sorabotkata pome|u na{eto u~ili{te i
Op{tinata e na mnogu visoko nivo. Op-
{tinskite vlasti imaat golemo razbira-
we za site na{i problemi i zaedni~ki se
trudime da iznao|ame re{enija za nivno
nadminuvawe. Imeno, vo letniot period
Op{tinata ni pomogna da se renoviraat
sanitarnite jazli vo u~ili{teto i da se
poplo~i vleznata pateka i prostorot pred
u~ili{teto, a so pomo{ na op{tinata na-
{eto u~ili{te e vlezeno vo proektot 145
u~ili{ni sportski sali na Vladata na R.
Makedonija i o~ekuvame deka naskoro }e
se zapo~ne so nejzina izgradba.
Kako se spravuvate so finansiski-

te sredstva koi sekako se neophodni
za normalno funkcionirawe na se-
koe u~ili{te, no i za realizacija na
obrazovnata programa i zacrtanite
proekti?
U~ili{nata zgrada e stara, a novite

nastavni planovi i programi, standar-
dite i o~ekuvawata na u~enicite se mno-
gu visoki. Zatoa smetam deka se potreb-
ni mnogu pove}e finansiski sredstva za
realizacija na zacrtanite planovi i
potrebi na u~ili{teto. So finansiski-
te sredstva koi{to sega gi dobivame us-
pevame samo da go odr`uvame nastavniot
proces i objektot. 
Kako direktor na ova u~ili{te si-

gurno imate zacrtano odredeni celi
i planovi koi bi trebalo da gi rea-
lizirate vo tekot na va{ata rabota
na ova rakovodno mesto?
Normalno, imame prioriteti so koi sa-

kame da go podobrime obrazovniot proces
vo na{eto u~ili{te i zatoa smetam deka
vo idnina treba da se obrne osobeno vni-
manie na usovr{uvaweto i implementa-
cijata na novite nastavni planovi i
programi, standardiziranoto i objektiv-
noto ocenuvawe, izrabotkata na nastavni
i didakti~ki materijali povrzani so
prakti~na primenlivost (predmetite {to
toa go dozvoluvaat), seminari i obuki za
nastavnicite, doopremuvawe na u~ili{-
teto so novi i sovremeni nastavni sred-
stva i pomagala i podobruvawe na pros-
tornite uslovi za rabota vo u~ili{teto.
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wata na u~enicite se golemi

INTERVJU SO IGOR KITANOVSKI,

DIREKTOR NA O.U."KRUM TO[EV"
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P
rateni~kata funkcija e
zbir od raznobrazni an-
ga`mani. Pratenicite na
VMRO-DPMNE od Op{tina

Gazi Baba, Blagorodna Duli},
Save Saveski i Aleksandar
Spasenovski, osven redovnite
sobraniski obvrski, od po~eto-
kot na svoite mandati nastoju-
vaat da go odr`at na visoko ni-
vo intenzitetot na komunika-
cijata so svoite izbira~i vo
ramkite na nivnata kancelari-
ja za odnosi so gra|anite. Vo
taa nasoka, za ~itatelite na
na{iot op{tinski vesnik, pra-
tenicite Duli}, Saveski i
Spasenovski, odgovorija na po-
ve}e korisni pra{awa.
Kako prateni~ka trojka,

ka`ete ni ne{to pove}e za
na~inot na koj funkcioni-
ra va{ata kancelarija za
kontakti so gra|anite?
Vedna{ po zavr{uvaweto na

parlamentarnite izbori i
konstituiraweto na {estiot
sostav na makedonskiot zako-
nodaven dom, prodol`i da
funkcionira kancelarijata za
kontakti so gra|anite, koja za-
po~na so rabota u{te vo 2007
godina. Kancelarijata se nao-
|a vo krugot na op{tinskata
administracija, a funkcioni-
ra sekojdnevno vo tekot na ra-
botnata nedela od 9 do 14 ~a-
sot. Na{iot asistent razgova-
ra so gra|anite, se obiduva vo
koordinacija so nas da najde
re{enija i na na{ite sogra|a-

ni im zaka`uva sredbi so sekoj
od nas poedine~no.
Dali vo ramkite na va{a-

ta kancelarija imate drugi
aktivnosti osven redovni-
te sredbi so gra|anite?
Kancelarijata ja zamislivme

kako mesto kade gra|anite }e
mo`at da se informiraat za
rabotata na svoite pratenici
vo Sobranieto. Toa e mesto ka-
de {to sekoj dobronamernik od
na{ata op{tina }e mo`e da
dade svoj pridones vo razvojot
na svojata lokalna zaednica.
Ubedeni sme deka edinstveno
preku razgovori mo`at da se
najdat re{enija za site pra-
{awa. Osven redovnite poedi-
ne~ni sredbi so gra|anite, od-

RAZGOVOR SO PRATENICITE 
SAVE SAVESKI, 
BLAGORODNA DULI] 
I ALEKSANDAR SPASENOVSKI

Gra|anite vo postojana komuni Gra|anite vo postojana komuni 
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vojuvame vreme i za kontakti
so pretstavnici na urbanite
zaednici, so nevladinite or-
ganizacii, so pretstavnici na
na{ata i na drugite partii...
Nakratko, celta na celiot an-
ga`man e da gi detektirame
pra{awata {to se na{ prio-
ritet i da iznajdeme soodvetni
re{enija. Isto taka, za vreme
na pova`ni datumi od na{ata
istorija ili nacionalni praz-
nici organizirame skromni
priemi za na{ite sogra|ani,
politi~ki prijateli i konku-
renti, kakov {to be{e slu~a-
jot posledniot pat, koga zaed-
ni~ki go proslavivme 8 Sep-
temvri, Denot na nezavisnosta
na Makedonija.
Kakvo e va{eto dosega{-

no iskustvo so funkcioni-
raweto na Kancelarijata?
Na{eto dosega{no iskustvo

so funkcioniraweto na Kan-
celarijata e prili~no pozi-
tivno. Se poka`a deka gra|a-
nite imaat potreba od li~nos-
tite, koi se na tie va`ni mes-
ta vo dr`avnata hierarhija,
zaradi nivniot glas. Se poka-
`a deka nekoga{ odredeni
predizvici vo o~ite na na{i-
te gra|ani se te{ko sovladli-
vi, a vsu{nost, po sredbata so
nekoj od nas, go zaklu~uvaat
sprotivnoto. Kone~no, se poka-
`a deka edinstveno preku ot-
voren i iskren dijalog so site
i za s# mnogu lesno mo`e da gi
iska~ime vrvovite, da gi nad-

mineme predrasudite i da gi
sovladuvame preprekite vo
funkcija na razvojot na na{a-
ta lokalna zaednica vo koja
veruvame i za koja rabotime. 
Kakva e sorabotkata so

Gradona~alnikot i so op-
{tinskata administracija?
Nie kako pratenici vo pove-

}e priliki sme istaknale deka
na{ata na{ata zada~a vo zna-
~itelna mera e olesneta, bi-
dej}i vo procesot na re{ava-
weto na problemite na na{ite
sogra|ani komunicirame so
gradona~alnik i so op{tinska
adminstracija koi imaat os-
tvareno rezultati, koi se pos-
veteni vo rabotata i koi se ot-
voreni zaedni~ki da gi sovla-
duvame idnite predizvici.
Sredbite so Gradona~alnikot
i op{tinskata administracija
se kontinuirani. Zaedni~ki gi
spodeluvame problemite. Se
sovetuvame i barame re{enija. 
Kakva e sorabotkata po-

me|u vas pratenicite?
Stanuva zbor za cvrsti kon-

takti, koi imaat istorija na
dobri odnosi. Nie poteknuva-
me od ista partija, veruvame
vo ista ideja i spodeluvame
sli~ni `ivotni vrednosti.
Spomenatoto, nadopolneto so
sekojdnevnata otvorena komu-
nikacija, razbirawe i pod-
dr{ka e formulata za odr`u-
vaweto i zacvrstuvaweto na
visokoto nivo na relacii po-
me|u nas.

Maja Simonovska - Asistent na pratenici vo kancelarija 

za komunikacija so gragjani Nacionalen Demokratski Institut

Ubedeni sme deka edinstveno preku
razgovori, mo`at da se najdat re{e-
nija za site pra{awa. Osven redov-
nite poedine~ni sredbi so gra|anite,
odvojuvame vreme i za kontakti so
pretstavnici na urbanite zaednici,
so nevladinite organizacii, so pret-
stavnici na na{ata i na drugite
partii... Nakratko, celta na celiot
anga`man e da gi detektirame pra{a-
wata {to se prioritet za gra|anite
i da iznajdeme soodvetni re{enija.

kacija so svoite pratenicikacija so svoite pratenici
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V
ie ste pretsedatel na edna od
pogolemite urbani zaednici vo
Op{tina Gazi Baba. Se raboti

za UZ "Hipodrom". Mo`ete li vo
kratki crti da ni dadete osnovni
podatoci za ovaa naselba?
Naselbata Hipodrom e formirana

1978 godina, dodeka urbanata zaedni-
ca e formirana 1983 godina i raboti
i funkcionira do denes. Vo na{ata
urbana zednica `ivee naselenie od
site nacionalnosti i dosega nemavme
nikakvi problemi vo me|usebnata ko-
munikacija. Inaku, vo naselbata ima
okolu 6 000 `iteli ili okolu 1350 do-

ma}instva. Iako ima golem broj indi-
vidualni objekti, del od naselenieto
`ivee i vo stanbeni objekti. 
Sekoja urbana zaednica se soo~u-

va so odredeni problemi, bilo da
se od infrastrukturna ili druga
priroda. [to Vie, kako glaven
pretstavnik na urbanata zaednica
Hipodrom, bi poso~ile kako naj-
gorlivi problemi vo ovoj del od
op{tinata? 
Najgolemi problemi so koi se soo~u-

va na{ata urbana zaednica se od komu-
nalnata sfera. Tuka mislam na rabo-
tata na javnite gradski pretprijatija,
kako {to se Kominalna higiena, Par-
kovi i zelenilo i Vodovod i kanaliza-
cija. Iako imavme upateno pove}e pis-
ma na nivna adresa, preku koi barav-
me da ja podobrat svojata rabota, tie
ostanaa gluvi na na{ite barawa. Eden
od problemite na koi se `alat `ite-
lite na Hipodrom e i izveduvawe na
vodot za toplifikacionata mre`a ko-
ja trgnuva od @elezara i gi opfa}a
naselbite Avtokomanda, Triangla Ma-
xari i Hipodrom. Iako vodot e zavr-
{en, ima zgradi vo na{ata naselba
koi se izostaveni. Podnesovme barawe
izveduva~ot da postavi potstanici vo
zgradite s# so cel da se priklu~at {to
pove}e gra|ani na toplifikacionata

mre`a. Od druga strana, stanarite sa-
mi bi postavile instalacija vo nivni-
te domovi. So ova bi im se olesnilo na
gra|anite od finansiska gledna to~ka,
bidej}i pove}eto do niv ne se vo mo`-
nost sami da gi snosat site tro{oci.
Sepak, se raboti za okolu 300 do 350
evra koi bi trebale da platat za pot-
stanica. Ima izvesni problemi i so
atmosferskata kanalizacija koja ~es-
to se zatnuva, kako i problemi so voda
vo povisokite zgradi vo letniot peri-
od. Kako eden od problemite bi gi is-
taknal i dotraenosta na OU "Vera Jo-
ci}". Iako e sanirano, roditelite ba-

raat izgradba na novo u~ili{te, no i
na novata sala. Isto taka bi bil i sa-
mokriti~en, bidej}i smetam deka ima
mnogu nesovesni gra|ani koi ja uni{-
tuvaat urbanata oprema {to Op{tina-
ta ja postavuva. Zatoa apeliram i na
pogolemo prisustvo na policijata vo
samata naselba.
Sigurno vo re{avaweto na prob-

lemite barate pomo{ od op{tin-
skite vlasti. Kako bi ja opi{ale
sorabotka so Gradona~alnikot na
Op{tina Gazi Baba i op{tinskite
slu`bi?
Ne mo`eme da se po`alime na toa de-

ka sme zapostaveni kako urbana zaed-
nica. Blagodarni sme na Gradona~al-
nikot za postavena urbana oprema, iz-
gradeni detski igrali{ta, detski kat-
~iwa za najmladite, kako i fontani,
~e{mi, po barawe na gra|anite vo taa
nasoka }e povtoram deka treba da bi-
deme samokriti~ni i da razbereme de-
ka site treba da ja ~uvame `ivotnata
sredina i ona {to e izgradeno, a ne da
uni{tuvame. Inaku, od strana na op-
{tinata se krpat udarnite dupki i se
asfaltiraat ulicite, a donesen e i
noviot DUP za Hipodrom koj predvidu-
va izgradba na nova naselba za 5 000
`iteli. Imame odli~na sorabotka so
Gradona~alnikot koj e podgotven da n#

primi sekoga{ koga go barame toa od
nego i i da gi islu{a na{ite proble-
mi. 
Kakvi aktivnosti prezemate vie

kako pretsedatel na urbanata za-
ednica za podobruvawe na `ivo-
tot na naselenieto i {to spored
vas e prioritet?
U{te na po~etokot na moeto nazna~u-

vawe kako pretsedatel na urbanata za-
ednica smetav deka treba da prorabo-
tat ku}nite soveti, bidej}i prvite
poplaki doa|aat tuka, a i samite sove-
ti treba da se anga`iraat vo re{ava-
weto na problemite. Duri i samiot iz-

Gradona~alnikot pove}epati posreduva{e i
zaka`uva{e sredbi so prvite lu|e na javnite
pretprijatija, se so cel da se re{at problemite
i tie kone~no da po~nat da si ja vr{at
zakonskata obvrska, no rezultati povtorno nema.
Higienata e i eden od najgorlivite 
problem vo na{ata urbana zaednica 

Javnite pretprijatija treba
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legov na teren i utvrdiv deka od 106
zgradi samo vo 10 ima formirano ku-
}en sovet. Toj ponatamu problemite
treba da gi prenese do urbanata zaed-
nica, op{tinata i nadle`nite insti-
tucii. Od druga strana, poso~iv deka
svesta za za~uvuvawe na okolinata
treba da se inicira u{te od najmali
noze. Zatoa i go pozdr`uvam donesuva-
weto na Zakonot za javna ~istota so
koj se predviduvaat rigorozni kazni
za onie {to frlaat smet na nesoodvet-
ni mesta i ja uni{tuvaat i zagaduvaat
okolinata. 
Dali gra|anite imaat nekoi po-

sebni zabele{ki na rabotata na
op{tinskata administracija i ka-
ko gi re{avate tie problemi?
Gra|anite sigurno imaat svoi zabe-

le{ki i toa na razni raboti. Edna od
niv se odnesuva i na rabotata na op-
{tinskata administracija vo odnos na
"birokratskoto {etawe". Sepak, i ovoj
problem po~nuva da se re{ava otkako
e otvoren edno{alterskiot sistem vo
op{tinata. Od druga strana, gra|anite
baraat i pobrzo izdavawe na grade`ni
dozvoli, so {to bi se zabrzal i razvo-
jot na samata op{tina.
Rekovte deka ne ste zadovolni od

rabotata na javnite pretprijatija.
[to posebno im zabele`uvate?
Javnite pretprijatija kone~no bi

trebalo da izlezat od me~kina dupka i
da po~nat da gi izvr{uvaat rabotite
za koi se formirani. Tuka mislam na
redovno isfrlawe na smet, ~istewe
ulica, kastrewe granki i ureduvawe
na zelenite povr{ini. Ova vo momen-
tot e zapostaveno. Gradona~alnikot
pove}epati posreduva{e i zaka`uva-
{e sredbi so prvite lu|e na javnite
pretprijatija, no rezultati povtorno
nema. Toa e i najgorliv problem vo na-
{ata urbana zaednica.

da izlezat od me~kina dupka
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U
rbanata zaednica Maxari 2
se no|a vo naselba ^ento i
istata se protega od ben-

zinskata pumpa na Luk Oil, po
avtopatot, do nadvoznikot vo
Maxari, potoa pokraj OU "Dane
Krap~ev", do semaforite i po-
natamu po ulicata "Ju`nomo-
ravski brigadi" do grobi{tata
Kamnik, zaedno so lokalitetot
Kamnik.
Urbanata zaednica Maxa-

ri 2 se prostira na golema
teritorija. Mo`ete li da
ni dadete li~na karta na
ovaa naselba vo koja i vie i
va{eto semejstvo `iveete
dolgi godini.
Urbanata zaednica broi oko-

lu 6000 `iteli koi prete`no
`iveat vo individualni ku}i i
eden del vo okolu desetina
stanbeni zgradi. Vo ovaa zaed-
nica najgolem broj od `itelite
se Makedonci, a isto taka ima
i `iteli od drugite etni~ki
grupi. Kon krajot na 2006 godi-
na gradona~alnikot Koce Tra-

janovski zaedno so Sovetot na
op{tina Gazi Baba pomognaa da
se sprovedat neposredni izbo-
ri kade {to gra|anite gi iz-
braa ~lenovite na Sovetot na
urbanata zaednica i na toj na-
~in ja obnovija. Vo momentot,
kako privremena lokacija, So-
vetot koristi prostorija na
ulicata"Anton Popov" do ben-
zinskata Mak Oil, kaj hangari-
te.Tuka gra|anite neposredno i
aktivno gi gradat svoite stavo-
vi, davaat zabele{ki, suges-
tii, i naj~esto dostavuvaat ba-
rawa i taka organizirano se
nastapuva pred organite na lo-
kalnata samouprava.
Kako naselba so golem

broj `iteli sigurno se soo-
~uvate i so brojni proble-
mi. Na {to naj~esto se `a-
lat `itelite na Maxari 2 i
koi spored niv se priori-

tetni problemi koi treba
{to poskoro da se re{at vo
ramkite na ovaa urbana za-
ednica?
- Bi go istaknal problemot

na `itelite od Kamnik so le-
galizirawe na nivnite domo-
vi. Tie gi imaat kupeno svoite
imoti pred dvaesetina i pove-
}e godini so me|usebni dogovo-
ri. Vo toj period ne be{e mo`-
no da se prefrli zemji{teto
bidej}i istoto be{e naciona-
lizirano. Sega, so procesot na
denacionalizacija, se javuva-
at nekoi drugi sopstvenici na
zemji{teto koi baraat povtor-
no da im se plati odreden na-
domest za ova zemji{te. Koga
ova bi se podmirilo, bi treba-
lo da se plati 3% danok na
zemji{teto za koe gradot donel
odluka deka ~ini blizu 100
evra za kvadrat. Potoa sledu-

vaat nadomestoci za komuna-
lii koi se isto taka so visoka
cena, i ako se zeme predvid
materijalnata sostojba na `i-
telite, ova pretstavuva prob-
lem. Sli~ni problemi postojat
i vo drugite delovi na urbana-
ta zaednica. Problem pretsta-
vuvaat i starite grobi{ta do
Kulturniot dom, koj i samiot,
vo sostojbata vo koja {to se na-
o|a, pretstavuva problem. Pos-
tojat i infrastrukturni prob-
lemi so zastarena fekalna i
odvodna kanalizacija i iz-
gradba na atmosferska. Pot-
rebno e pro{iruvawe na patot
do grobi{tata Kamnik so iz-
gradba na trotoar i asfalti-
rawe na sporednite uli~ki.
Kaj zgradite kaj starata poli-
ciska stanica potrebno e det-
sko igrali{te. Ureduvawe na
parkot so pristapni pateki i

klupi, sproveduvawe na atmos-
ferska voda. Na avtobuskite
postojki e potrebno postavuva-
we na natstre{nici. Kako
problem bi go navel i parki-
raweto okolu pazarot zaradi
nedostatok od parking prostor
vo toj del. Problem pretstavu-
va i higienata, frlawe otpa-
doci i nenavremeno sobirawe
na smetot od strana na komu-
nalnite slu`bi.
Kakvi aktivnosti preze-

mate za podobruvawe na ur-
banoto `iveewe na gra|a-
nite od Va{ata urbana za-
ednica i {to spored Vas
treba da bide prioritet vo
naredniot period?
- Sovetot na urbanata zaed-

nica odr`uva redovni sosta-
noci sekoj prv ponedelnik vo
mesecot, a po potreba i po~es-
to. Kako {to napomenav, na tie

Dobivme vetuvawe od strana na gradona~alnikot deka
so prezemawe na kulturniot dom od gradot na podolgo
koristewe, istoto }e se renovira i }e ja zadr`i
osnovnata funkcija. Vo ramkite na objektot }e se
uredi i }e se opremi starata prostorija na Urbanata
zaednica. So preselba na starite grobi{ta i izgradba
na crkvi~ka na toj lokalitet, sigurni sme deka toj del
ke nalikuva na evropski uredena urbana zaednica evropski evropski 

INTERVJU SO

VLADO MENKOV,

PRETSEDATEL

NA URBANATA

ZAEDNIA

MAXARI 2
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sostanoci naj~esto gi razgle-
duvame inicijativite i bara-
wata na gra|anite. Potoa na
organiziran na~in se nastapu-
va pred organite na lokalnata,
pa i centralanata vlast, kako
{to e primerot za zaedni~kata
inicijativa na gra|anite od
urbanata zaednica "Krste Mi-
sirkov", "Jane Sandanski" i
Maxari 2 za revizija na pro-
cesot na denacionalizacija.
Re{avaweto na sekoj problem
za nas pretstavuva prioritet.
Rekovte deka problemite

na va{ata urbana zaenica
gi poso~uvate na lokalna-
nata vlast . Kakva e Va{ata
sorabotka so gradona~alni-
kot na Op{tina Gazi Baba,
Koce Trajanovski i op{tin-
skite slu`bi i vo {to se
sostoi taa sorabotka?

- Sorabotkata so gradona~al-

nikot Koce Trajanovski e od-
li~na, duri i podobra od sora-
botkata so op{tinskite slu`-
bi. Za unapreduvawe na sora-
botkata so op{tinskite slu`bi
gradona~alnikot bara na{e
mislewe za sorabotkata so se-
koj slu`benik posebno. Isto
taka, gradona~alnikot ni orga-
nizira sostanoci so direkto-
rite na javnite pretprijatija
edna{ mese~no, so cel podob-
ruvawe na nivnite uslugi. Go-
lema blagodarnost do Gradona-
~alnikot za pridonesot okolu
problemot na `itelite vo mes-
nosta Kamnik vo vrska so snab-
duvaweto so voda. Imeno, site
se povrzani so nestandardni
plasti~ni creva na mre`ata na
vodovod. Istite se kinat, voda-
ta postojano se izleva po uli-
cite so {to se nagrduva `ivot-
nata sredina, se gubat materi-

jalni sredstva na gra|anite, se
javuaat te{kotii vo naplatata,
itn. Vo vrska so ova treba da se
spomene pridonesot na pora-
ne{niot direktor na "Vodo-
vod", Mile Janakievski i se-
ga{niot Igor Arnaudov za pri-
mawe na kontrolnite vodomeri
od strana na "Vodovod" i ovoz-
mo`uvawe ostanatiot dolg gra-
|anite da go platat na rati, so
{to se podobruva i naplatata
na pretprijatieto. Za komplet-
no re{avawe na ovoj problem,
gradona~alnikot Koce Traja-
novski zapo~na proekt za nova
vodovodna linija koja se gradi
so sredstva na op{tinata pod
nadzor na "Vodovod". Kako pri-
mer za dobra sorabotka bi ja
navel i obnovata na parkot
"^ento", kade {to povtorno
Gradona~alnikot e najzaslu-
`en za negoviot dene{en iz-

gled i funkcija. Parkot sega
ima sopstven bunar za navodnu-
vawe i rabotnik koj se gri`i
za negovoto odr`uvawe. Golemo
e zadovolstvoto koga }e se pro-
{eta vo parkot i }e se vidi de-
ka istiot e poseten od golem
broj `iteli, majki so mali de-
ca, postari lica koi tamu se
relaksiraat od sekojdnevnite
obvrski i se dru`at. Sekoja go-
dina po povod zna~ajni prazni-
ci za Republika Makedonija
tuka doa|aat pretstavnici na
Vladata i samiot premier Ni-
kola Gruevski, koj pred spome-
nikot na Metodija Andonov
^ento, zaedno so gra|anite, po-
lo`uva sve`o cve}e. Op{tina-
ta ima izgradeno i mnogu in-
frastrukturni objekti, trotoa-
ri, ulici, odobreno e osvetlu-
vawe i izgradeni se parkira-
li{ta.
[to mo`ete da ka`ete za

dru`eweto na gra|anite vo
va{ata naselba, kako i za
kulturniot, zabavniot i
sportskiot `ivot na `ite-
lite vo ramkite na naselba-
ta? 

Dobivme vetuvawe od strana
na Gradona~alnikot deka so
prezemawe na kulturniot dom
od gradot na podolgo koriste-
we, istiot }e se renovira i }e
ja zadr`i osnovnata funkcija.
Vo ramkite na objektot }e se
uredi i }e se opremi starata
prostorija na Urbanata zaed-
nica. So preselba na starite
grobi{ta i izgradba na crk-
vi~ka na toj lokalitet, sigur-
ni sme deka toj del ke naliku-
va na evropski uredena urbana
zaednica. Vo sorabotka so Op-
{tinata, ovaa godina po povod
8 Septemvri, Denot na neza-
visnosta na Republika Make-
donija, urbanata zaednica Ma-
xari 2 organizira{e turnir
vo mal fudbal i gi pokani si-
te mesni i urbani zaednici od
na{ata Op{tina. Pokrovitel
be{e op{tinata. Nagradite gi
dodeli gradona~alnikot Koce
Trajanovski. Vo detska konku-
rencija ekipata na ^ento dobi
pehar i komplet mai~ki. Vo
`enskata konkurencija ekipa-
ta na ^ento vo finaleto be{e
podobra od ekipata na Trian-
gla i dobi pehar i mai~ki, a vo
ma{kata konkurencija pobedi
ekipata na mesnata zaednica
Smilkovci, koja isto taka dobi
pehar i mai~ki. Se nadevame
deka so renovirawe na kultur-
niot dom isto taka }e se sozda-
dat uslovi za pove}e dru`ewe
i podobruvawe na kulturniot
i zabavniot `ivot.

Celta e da staneme Celta e da staneme 
 uredena urbana zaednica uredena urbana zaednica
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O
d koga postoi seloto Smilkovci
i kolku `iteli ima?
- Seloto postoi odamna, no porano se

nao|alo vo podno`jeto na planinata
Skopska Crna Gora, sproti Bula~ani. Po
Vtorata svetska vojna lu|eto se preseli-
le na dene{nata lokacija, zatoa {to ta-
mu im bile nivite, no i terenot e pora-
men i so podobri uslovi za `iveewe, a i
gradot e poblisku. Denes ima 95 doma-
}instva so okolu 360 `iteli, so sredna
starosna struktura na naselenieto. Ne e
dominantno nitu staroto, nitu mladoto
naselenie.
- Verojatno toj broj vo minatoto

bil pogolem?
- Naprotiv. Na{eto selo ima tenden-

cija na pro{iruvawe. Lu|e od gradot
{to porano se iselile sega povtorno se
vra}aat, a ima i nekolku novi `iteli
{to ne se povratnici. O~ekuvame toj
broj i ponatamu da se zgolemuva. Novite
pati{ta ovozmo`ija da bideme oddale-
~eni samo ~etiri do pet kilometri od
gradot, pa uslovite za `ivot stanaa po-
dobri. Za razvojot dopolnitelno }e pri-
donese i novata industriska zona {to se
o~ekuva da se izgradi pokraj obikolni-
cata, koja }e otvori novi rabotni mesta.
Mislam deka seloto ima svetla idnina.
- So {to se zanimava naselenieto?
- Glavno so gradinarstvo, najmnogu se

odgleduvaat piperki, domati, zelka i
sli~no. No malkumina se tie {to obrabo-
tuvaat golemi povr{ini i seriozno se
zanimavaat so zemjodelstvo. Na pove}eto
im e vtora rabota ili ja obrabotuvaat
zemjata za svoite potrebi.
- Koi se najgolemite problemi so

koi sega se soo~uvate?
- Sli~ni se kako i vo drugite ruralni

mesta. Problem broj eden e kanalizaci-
jata. I za |ubreto nemame re{enie, no od

op{tinata vetuvaat deka nivnoto javno
pretprijatie naskoro }e po~ne da go so-
bira. Imame vetuvawe deka }e se asfal-
tira sekundarnata patna mre`a vo dol-
`ina od okolu 1.700 metri. Vodovodot ni
e dobar, kako i elektri~nata mre`a.
- Kako se snao|ate so prevozot?
- Toa e isto taka ogromen problem. Av-

tobusot 65B soobra}a mnogu retko, naut-
ro, pa duri napladne. Pet mesni zaedni-
ci baravme od JSP da ja zasili linijata,
no nemame odgovor. Toa im pravi golem
problem pred s# na decata. Vo Smilkov-
ci nema osnovno u~ili{te, u~enicite
odat vo Cre{evo, a ima i sredno{kolci.
Vozniot red ne se sovpa|a so nivnite
rasporedi na ~asovite, pa taka vremeto
{to im e potrebno za u~ewe go tro{at
~ekaj}i avtobus.
- Koi vi se glavnite aktivnosti ka-

ko mesna zaednica?
- Sega sme skoncentrirani na patnata

mre`a, a }e barame i vodovodot da se
prefrli na op{tinskoto javno pretpri-
jatie, kako i da po~ne da se sobira |ub-
reto i da se ~istat jamite dodeka ne se
napravi odvod.
- Kako komunicirate so gra|anite?
- ^esto zaka`uvame sostanoci i se so-

birame vo golem broj. Razgovarame za
razni aktivnosti, kako i za toa koi
problemi se glavni za da se re{at.
- Kako vi se odviva sorabotkata so

op{tinata Gazi Baba i so gradona-
~alnikot Koce Trajanovski?

- So Gradona~alnikot se poznavame od
poodamna. Ponekoga{ na{ite barawa se
ispolnuvaat ne{to pobavno, no verojat-
no tolkavi se i mo`nostite na Op{tina-
ta. Vo sekoj slu~aj, zasega e dobro.
- [to o~ekuvate vo idnina?
- Treba da se napravi sportski teren

za fudbal, za mladinata da se anga`ira.
Ima novo igrali{te i decata se rekrei-
raat vo slobodnoto vreme, a organizira-
me i turniri. Se nadevame i deka }e se
napravi klu~ka na obikolnicata so koja
nie }e mo`eme direktno da se priklu~u-
vame na nea. Isto taka, Fondot za pati{-
ta treba da go popravi regionalniot pat
Cre{evo-Smilkovci-Butel, zatoa {to toj
be{e mnogu o{teten so izgradbata na
obikolnicata, pred s# pri prevozot na
edna trafostanica, koga patot celosno
propadna. Go iskopaa i go ostavija taka.
I nekoj treba da go re{i problemot so go-
lemata deponija nadvor od seloto, pokraj
patot, poradi koja e stesnet kolovozot.

Ova mesto gi ima istite problemi kako i drugite
ruralni naselbi, nema kanalizacija nitu
organizirano sobirawe na |ubreto, javniot
prevoz e premnogu redok, no blizinata na
obikolnicata i novite patni vrski so gradot 
ve}e naterale novi `iteli da se naseluvaat tamu

Smilkovci e selo {to ima svetla idninaSmilkovci e selo {to ima svetla idnina
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K
olku `iteli ima naselenoto
mesto Inxikovo?
- Vo Inxikovo ima okoli 1.000 ku}i,

{to zna~i tuka `iveat od 4.000 do 5.000
`iteli. Naselbata e mo{ne stara, no vo
posledniov period s# pove}e raste i se
razviva. O~ekuvame deka narednive
godini }e dobieme u{te 1.000 ili duri
2.000 `iteli, zatoa {to tuka po~naa da
se gradat i fabriki, odnosno polesna
industrija.
- So {to se zanimavaat `itelite?
- Ima okolu 100 ku}i zemjodelsko nase-

lenie, tie se prete`no starosedelci.
Tie odgleduvaat pred s# gradinarski
kulturi, kako piper, domati i sli~no.
Drugite rabotat vo razni firmi i insti-
tucii ili, pak, se nevraboteni.
- Kakva e etni~kata struktura?
- Ima `iteli od pove}e etni~ki zaed-

nici: Makedonci, Albanci, Romi i drugi.
Nemame nikakvi me|uetni~ki, nitu poli-
ti~ki nedorazbirawa. So`ivot me|u na-
selenieto ima i osobeno nao|ame me|u-
sebno razbirawe za zaedni~kite proble-
mi {to n# ma~at.
- Kolku vreme ste pretsedatel na

mesnata zaednica i kako se odviva
va{ata rabota?

- Jas sum spored sta`ot najstar pretse-
datel na mesna zaednica na podra~jeto na
Op{tinata Gazi Baba. Na ova mesto sum
duri 20 godini. ^etvorica gradona~alni-
ci se smenija za toa vreme. Kako mesna za-
ednica redovno odr`uvame sostanoci so
Sovetot i raspravame kako da gi podob-
rime uslovite za ̀ ivot vo Inxikovo, kako
ulicite, osvetluvaweto i sli~no.
- Koi se najgolemite problemi so

koi se soo~uvate?
- Fekalnata kanalizacija e ubedlivo

najgolemiot problem {to go imame. Dolgo
vreme se gradi, no nikako da se dovr{i.
Stanuva zbor za mnogu golem i skap pro-
ekt koj se vle~e so godini. S# u{te ne e
izgradena glavnata mre`a koja treba da
se protega do avtopatot, za da mo`e potoa
da po~ne izgradbata na sekundarnata ka-
nalizacija, odnosno da se postavuvaat
cevkite na koi }e se priklu~uvaat gra|a-
nite. Mnogu sme blagodarni {to gradona-
~alnikot Koce Trajanovski mnogu vlo`u-
va za da se dovr{i ovoj proekt, no, za
`al, razo~arani sme od skopskiot grado-
na~alnik Trifun Kostovski, koj ne
prezema dovolno. Rabota na gradot e da ja
dovr{i mre`ata do avtopatot.U{te
pogolem problem e {to okolu 500 do 600
ku}i vo Singeli} ve}e se priklu~ile na
mre`ata i pu{taat fekalii niz nea, pa
koga }e zavrne do`d site tie se izlevaat
na povr{inata kaj nas. Blagodarenie na
gradona~alnikot Trajanovski seto toa se
~isti vo najbrzo vreme so cisterni. No
toa ne mo`e da bide trajno re{enie.
Mora najitno da se dogradi mre`ata i da
go re{ime ovoj problem.
- Kakva e sostojbata so javniot pre-

voz i kako ste povrzani so ostatokot
od gradot?

- Imame gradski avtobus, no ve}e po-
dolgo vreme barame od JSP i od gradot da
ja zasili linijata vo vikendite. Ima lu-
|e {to rabotat vo privatni firmi i na
niv im e potreben prevoz i vo sabota i vo
nedela.
- [to e so ulicite i so pati{tata?
- Za ̀ al, i toa e povrzano so fekalnata

kanalizacija. Ulicite redovno se krpat
i se popravaat za da se odr`uvaat vo voz-
na sostojba. No ne mo`e da se prezeme ne-
koja poseriozna akcija za celosno sani-

rawe, zatoa {to treba da po~ekame prvo
`itelite da se priklu~at na fekalnata
mre`a za da ne se kopa nov asfalt. Isto
taka, sakame da ja vikneme Geodetskata
uprava za da utvrdi koj s# uzurpiral
delovi od ulicite, zatoa {to se premno-
gu tesni i taa sostojba s# pove}e se vlo-
{uva. Ima lu|e {to si pregradile delovi
od kolovozite i si gi pripoile kon dvo-
rovite. Glavnata ulica, po koja se odviva
i javniot soobra}aj, be{e {iroka osum
metri, a sega odvaj mo`at da se razminat
dve vozila.
- Kade se obrazuvaat u~enicite?
- Odat duri do u~ili{teto Dane Krap-

~ev. Barame da se otvori u~ili{te ovde,
barem do ~etvrto oddelenie. Za toa do-
bivme vetuvawe i od gradona~alnikot i
od vicepremierot Zoran Stavreski.
- Kako vi se odviva sorabotkata so

op{tinata?
- Op{tinata i gradona~alnikot Koce

Trajanovski se trudat da vlo`at vo Inxi-
kovo kolku {to mo`at pove}e. Napravija
sportsko igrali{te, a se planiraat i
drugi proekti. Zaedni~ki treba da se po-
gri`ime i za higienata, zatoa {to vo oko-
linata ima pove}e divi deponii {to gi
pravat `iteli od drugi naselbi, koi doa-
|aat dotuka da go isturat svoeto |ubre.
- Dali ima sovetnik od Inxikovo

vo Sovetot na op{tinata Gazi Baba?
- Za `al, nema sovetnik koj pove}e bi

se zalagal za re{avaweto na na{ite pro-
blemi. I kako mesna zaednica funkcio-
nirame dobro i se sostanuvame so orga-
nite na Op{tinata. Bi bilo dobro na na-
rednite izbori da dobieme sovetnik i od
ova mesto, zatoa {to sme okolu 4.000 `i-
teli i bi trebalo da bideme pretstavuva-
ni vo Sovetot.

Ovoj golem i skap proekt
ni predizvikuva ogromni
problemi, ne samo zatoa
{to se u{te `iveeme so

septi~ki jami, tuku
bidej}i `iteli na
Singeli} ve}e se

priklu~eni na mre`ata i
pri sekoj do`d fekaliite

{to gi ispu{taat
izbivaat na povr{inata

vo Inxikovo i ja
zagaduvaat okolinata,

veli Naumovski

Fekalnata kanalizacija
mora najitno da se izgradi

RAZGOVOR SO 

STOJAN^E NAUMOVSKI,

PRETSEDATEL NA 

MESNATA ZAEDNICA

INXIKOVO

RAZGOVOR SO 

STOJAN^E NAUMOVSKI,

PRETSEDATEL NA 

MESNATA ZAEDNICA

INXIKOVO



K
a`ete ne{to pove}e za va{ata
sportska kariera. Kade s# ste
nastapuvale kako profesiona-

len ko{arkar i koi vi se pozna~aj-
nite uspesi?
Mojata sportska prikazna zapo~nuva

vo u~ili{niot dvor na OU Vera Joci} na
osumgodi{na vozrast. No opredelbata za
ko{arkata dojde onaka burno i silno ka-
ko {to se slu~uva prvata qubov. Prak-
ti~no, moeto prvo navleguvawe vo tajni-
te na sportot i `iveeweto po pravilata
koi gi nametnuva sportot se slu~i so
fudbalot, no mojata prva vistinska qu-
bov e ko{arkata koja po ~etirigodi{no
trenirawe fudbal, na dvanaesetgodi{-
na vozrast, me natera da raskrstam so
fudbalot i da za~ekoram vo dresot na
klubot MZT - Skopje, {to samoto zasebe
zna~e{e po~etok na ko{arkarska karie-
ra. Od toj mig po~nav i da go `iveam so-
not koj otsekoga{ go sonuvav. Sleduvaa
uspesi koi s# pove}e bea motiv za nata-
mo{na uspe{na prikazna. Na 16 godini,
kako najmlad i najefikasen igra~, ja po-
nesov ogromnata zasluga za plasirawe

na klubot vo koj toga{ igrav (Union Gas)
od tretata vo Vtorata ko{arkarska liga
na Makedonija. Prakti~no, mnogu nabrzo
dojdoa i ponudite za igra vo prvata ma-
kedonska ko{arkarska liga {to be{e de-
finitivno ostvaruvawe na sonot. Neme-
tali Ogra`den od Strumica be{e klubot
vo koj na 18 godini prvpat zaigrav vo pr-
voliga{ki dres. Ottoga{ sleduvaa pos-
tojanite ponudi i transferi i se ni`ea:
Vardar - Skopje, Kumanovo od Kumanovo,
Nikol Fert - Gostivar, Soko [tark od
Skopje... Ona {to sakam da go istaknam e
neverojatnoto ~uvstvo i energijata koja
me slede{e vo site ovie transferi, a
toa e deka vo klubovite vo koi igrav, vo
vremeto koga igrav za ovie klubovi,
prakti~no, bez isklu~ok, toa bea i naj-
dobrite sezoni na samite klubovi. Samo
na retkite im e dadena mo`nosta da go
do`iveat ona {to se slu~uva{e vo vre-
meto koga bev igra~ na Kumanovo od Ku-
manovo. Vo tie pet, dosega nepovtoreni
sezoni, Kumanovo be{e `elba na sekoj

ko{arkar.
Zo{to ja izbravte tokmu ko{arka-

ta za va{a `ivotna opredelba?
Vo mojot slu~aj be{e obratno. Prak-

ti~no, ko{arkata me izbra mene.
Kako ja ocenuvate sega{nata sos-

tojba so ko{arkata vo Makedonija,
ne samo seniorskata, tuku i rabotata
so mlad kadar?
Prisutnosta na publikata vo salite e

vistinskiot odgovor na Va{eto pra{a-
we. I pokraj toa {to poslednive nekol-
ku godini se zabele`uvaat izvesni pozi-
tivni impulsi vo delot na vlo`uvawe i
pottiknuvawe na mladite da se zanima-
vaat so ovoj sport, sepak smetam deka s#
u{te treba mnogu da se vlo`i vo obukata
na mladite ko{arkari, so {to }e se pri-
donese za sozdavawe podobar kvalitet,
pointeresni natprevari i kone~no vra-
}awe na publikata vo salite vo onakov
obem kakov {to del od nas do`iveale i
pametat. To~no e deka mladiot kadar e
vistinskoto mesto od kade {to treba da
se trgne, no edinstvenoto ne{to {to
prethodno treba da go ras~istime e sos-

tojbata so kvalitetetna i stru~na obuka
{to ja dobiva toj. Vo momentov sostojba-
ta so mladiot kadar e apsolutno lo{a
zatoa {to golem del od nego se nao|a vo
race na nedovolno podgotveni i stru~ni
treneri, ~ii li~ni interesi se postave-
ni na preden plan, a vo ostvaruvawe na
istite ~estopati ne biraat na~in i sred-
stva.
[to ve motivira{e po zavr{uva-

weto na karierata da ja osnovate
{kolata Kinder basket? Dali i po-
rano ste rabotele so mlad kadar vo
ko{arkata?
Tokmu zateknatata sostojba vo obukata

na mladite kategorii i preciznoto soz-
nanie za sopstvenite ko{arkarski kva-
liteti i mo`nosti, stru~nost i profesi-
onalnost. Mnogu e lesno da se nafatite
da go rabotite ona vo koe {to znaete de-
ka mo`ete da go dadete svojot maksimum.
Od ovaa vremenska distanca napraveni-
te uspesi se dokaz za toa. Darbata za
prenesuvawe na sopstvenite znaewa se-

koj od nas ja nosi od ra|awe i, za `al,
toa e ne{to {to ne mo`ete da go stekne-
te kako ve{tina vo tekot na `ivotot. Ed-
nostavno, ili go imate ili go nemate.
U{te za vreme na aktivnata ko{arkarska
kariera, rabotata so pomalku iskusnite
be{e nekakov pokazatel za mojata pre-
dispozicija za prenesuvawe na sopstve-
nite znaewa. Od dene{en agol, ne samo
uspe{nosta koja ja postignuvaat mladin-
skite ekipi na KK Kinder basket, tuku i
postavuvaweto na mestoto selektor vo
izminative 4 godini za mladinskite ka-
tegorii na dr`avnite selekcii se dokaz
za mojata vistinskata opredelba.
Kolku godini postoi {kolata i

kolku deca ve}e pominale niz nea?
Prakti~no, stanuva zbor za ko{arkar-

ski klub, a ne za {kola kako {to Vie ja
narekuvate. Iako so ogled na toa {to
Klubot ve}e 6 godini obu~uva i {koluva
ko{arkari, sosema e logi~no {to Vi se
nametnuva potrebata da zboruvate za
Klubot kako za [kola. No, mojata ideja
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na rabota so mladiot kadar ne se zavr-
{uva samo so obukata, smetam deka ne sa-
mo obuka, tuku dokolku na mladite im
sozdadete i mo`nost i kade da go poka-
`at toa {to go nau~ile, toga{ ste go nap-
ravile vistinskoto. A za da mo`at da se
natprevaruvaat, potrebno be{e da se
formira ko{arkarski klub. Taka i se
sozdade KK Kinder Basket koj vo tekot na
godinive, pokraj obuka na mlad kadar, od
svoite redovi sozdade i obu~i nekolku
mo{ne kvalitetni i perspektivni ko-
{arkarski treneri.
Na koja vozrast decata se anga`i-

raat vo nea?
Rabotime so kategorii od 6 do 18 godi-

ni, a novosta koja ja podgotvuvame od
ovaa godina e formirawe na seniorski-
ot tim na KK Kinder basket. Vo momen-
tov, vo op{tina Gazi Baba rabotime vo
u~ili{nite sali na OU Vera Joci}, OU
Krste Misirkov, OU Grigor Prli~ev, pri
{to vo ovaa prilika bi sakal da se zab-
lagodaram za poka`anoto razbirawe od

strana na direktorite na ovie osnovni
u~ili{ta kako i na Op{tinata Gazi Ba-
ba vo dogovorite i otstapuvaweto na
terminite vo u~ili{tata za potrebite
na Klubot.
Kako se odvivaat treninzite? Kol-

ku se redovni, po kolku traat i {to
s# ve`baat decata?
Kinder Basket e ko{arkarski klub vo

koj so celata svoja sila se fokusirame
na mladite lu|e. Timskata rabota, no vo
istovreme individualniot pristap e
glavniot beleg na na{iot klub. Podelba-
ta na grupi se pravi selektivno, spored
vozrasta, a brojot, intenzitetot i sodr-
`inata na treninzite se doziraat i kon-
cipiraat kaj site grupi razli~no, isto
taka vo zavisnost od vozrasta. Pritoa,
se vnimava vo tekot na trena`niot pro-
ces da posvetime vnimanie ne samo na
procesot na uspe{na rabota so topka, tu-
ku i na naso~uvawe i sozdavawe ~uvstvo
kaj poedinecot za prepoznavawe na vis-
tinskite vrednosti i oformuvawe vo
kvalitetna li~nost podgotvena za pre-
dizvicite na `ivotot. Zatoa na{eto mo-
to e - Ne mora sekoj da stane ko{arkar,
no sekoj mora da dobie {ansa da stane
~ovek.

Koi se najgolemite uspesi na deca-
ta? Ima li nekoi {to posebno se is-
taknale i za koi mislite deka im
pretstoi bogata kariera?
KK Kinder Basket vo svoeto {estgo-

di{no postoewe postojano bele`i uspe-
si. Najgolem uspeh dosega koj pretstavu-
va{e motiv za pomladite i pottik za po-
iskusnite da bidat i natamu najdobri
be{e osvojuvaweto na prvoto mesto na
dr`avnoto prvenstvo vo mladinski kate-
gorii. No nieden uspeh ne doa|a bez na-
porna rabota. Tokmu zatoa, KK Kinder
Basket vo svojata agenda vgradi u~estvo
na doma{ni i me|unarodni turniri od
kade ~estopati klubot se vra}a so peha-
ri i medali, isto kako {to be{e slu~a-
jot i so posledniot odr`an vo Zadar od
kade KK Kinder Basket se vrati so osvo-
eno treto mesto. No, dosega{noto regru-
tirawe na nad 10 reprezentativci vo
nacionalniot dres i dvajca seniori vo
Prvata makedonska liga e fakt koj sami-
ot po sebe govori za uspe{nosta i kvali-
tetot na na{iot klub. Klubot gi u~i id-
nite profesionalci deka najva`no e da
go `iveat sega{niot mig, bez pretska`u-
vawa i pretpostavki, i deka najgolemoto
bogatstvo vo sportot e sekoe novo prija-
telstvo. Tokmu zatoa, dozvolete mi vo toj

duh da e odgovorot na delot od pra{awe-
to: i pokraj toa {to klubot sozdade gole-
mi talenti koi, siguren sum deka gi o~e-
kuva odli~na ko{arkarska prikazna, se-
pak, dali toa }e se ispolni ili ne zavi-
si samo od niv, zavisi od toa dali nau-
~ile i sfatile deka gordelivosta, neis-
krenosta pred sebesi i suetnosta se naj-
golemite ~ove~ki maani koi ne vodat ni-
kade. Se zavisi od samite niv. Prakti~-
no, osnovnoto ne{to {to treba da go na-
u~at e deka uspehot e patuvawe, a ne des-
tinacija.
Dali {kolata mo`e da go dade pr-

viot makedonski ko{arkar vo NBA?
Dokolku sekoj igra~ go dade svojot mak-

simum vo klubot kade {to nastapuva, ne-
somneno e deka patot koj }e go ~ekori mo-
`e da go odvede do najgolemite viso~ini,
koi veruvam, se son na sekoj ko{arkar.
Kako vi se odviva sorabotkata so

Op{tinata Gazi Baba, osobeno so
u~ili{teto Krste Misirkov, koe e
dr`aven {ampion vo ko{arka?
Vistinska privilegija e da se sorabo-

tuva so lu|e koi se vizioneri i davaat
poddr{ka na s# {to e napredno i uspe{-
no. Sekoja sorabotka koja po~iva na me|u-
sebna doverba, iskrenost i profesio-
nalnost e osudena na uspeh, pa taka mo-
`am da ka`am deka osobeno izminatava
godina poddr{kata i pomo{ta koja ja do-
bivaat mladite od Klubot od op{tinata
Gazi Baba, pred s# ovde mislam Gradona-
~alnikot na Op{tinata, gospodinot Koce
Trajanovski, e dokaz deka ~ovek najdobro
se ~uvstvuva i e najuspe{en koga prvo e
razbran i e poddr`an od "doma{nite".
Kako edinstven ko{arkarski klub ~ie
sedi{te e vo op{tina Gazi Baba KK "Kin-
der Basket" e zadovolen od dosega{nata
sorabotka so Op{tinata i se nadeva deka
Op{tinata na ~elo so Gradona~alnikot i
natamu }e znae da odgovori na postaveni-
te predizvici, kako {to be{e neodam-
ne{niot pri posetata na Me|unarodniot
turnir vo Zadar, koga Op{tinata Gazi
Baba vo celost gi pokri tro{ocite za pa-
tuvaweto dotamu. I primer deka decata
znaat najdobro da ja po~uvstvuvaat poda-
denata poddr{ka i pomo{ e tokmu OU
Krste Petkov - Misirkov koe e dr`aven
{ampion na nivo na osnovni u~ili{ta, a
kade glavni nositeli na timot se ko{ar-
karite na KK Kinder Basket.
Koi drugi aktivnosti gi podgotvu-

vate ili gi sproveduvate so op{ti-
nata?
Kako ko{arkarski klub koj e edinstven

so sedi{te vo Op{tina Gazi Baba, KK
Kinder Basket veruva i na natamo{na id-
na odli~na sorabotka so Op{tinata i re-
alizacija na seto ona {to e dogovarano i
veteno od strana na gradona~alnikot,
gospodin Koce Trajanoovski. No eve rea-
lizacijata na ovie planovi vo zarodi{
neka se povod za slednoto intervju. Doto-
ga{ KK Kinder Basket prodol`uva sekoj-
dnevno da bele`i pobedi preku sozdava-
we na postojano nasmeani detski lica i
veseli detski o~i polni so o~ekuvawa,
predizvici, soni{ta...
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mladite kadri
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Na otvorenoto fudbalsko igrali{te vo
naselenoto mesto Goce Del~ev, od 25

do 29 avgust se odr`aa "Otvoreni zabav-
ni detski igri".
Organizator na igrite be{e Op{tina-

ta Gazi Baba vo sorabotka so dansko-
norve{ka organizacija "Otvoreni za-
bavni fudbalski {koli - Open fun foot-
ball schools. 
Vo ovaa manifestacija u~estvuvaa

okolu 200 deca na vozrast od 7 do 11 go-
dini, od osnovnite u~ili{ta na terito-
rija na op{tina Gazi Baba. Timovite
sostaveni od po 16 deca i trener, se
natprevaruvaa na 12 markirani poli-
wa. Site u~esnici dobija oprema. 
Igrite bea zatvoreni so sve~ena prog-

rama, ve~erta na 29 avgust na otvoreno-
to fudbalsko igrali{te vo naselenoto
mesto Goce Del~ev. Vo programata nas-
tapija deca od osnovnite u~ili{ta:
Grigor Prli~ev, Naum Naumovski Bor~e,
SOS Detskoto selo i kulturno umetni~-
koto dru{tvo "Jon~e Hristovski".

Otvoreni zabavni
fudbalski {koli
vo Gazi Baba
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K
ompletnata sportska oprema po zavr-
{uvaweto na Otvorenite zabavni det-

ski igri Op{tinata Gazi Baba kako or-
ganizator, vo sorabotka so norve{ko -
danskata organizacija "Open fun football
schools" ja dodeli kako donacija na 11
osnovni u~ili{ta, 17 fudbalski klubo-
vi, mladinski {koli i na SOS Detskoto
selo.
Donacijata se sostoi od 190 fudbal-

ski topki, 100 marker maici, ~uwevi,
mini golovi, hokej setovi i druga prid-
ru`na oprema.
Opremata be{e dodelena od strana na

gradona~alnikot na Op{tinata Gazi Ba-
ba, Koce Trajanovski.
-So ovie donacii zna~itelno }e se po-

dobri kvalitetot na nastavata po fi-
zi~ko obrazovanie, smetaat op{tinski-
te vlasti.

Sportskata oprema od Otvorenite zabavni detski igri za u~ili{tata i klubovite



K
ako ja ocenuvate rabotata na
Sovetot vo izminative tri i po-
lovina godini? Dali sorabotka-

ta sekoga{ se odviva{e na visoko
nivo ili politikata ponekoga{ ja
popre~uva{e rabotata?
Moram da naglasam deka na po~etokot

na mandatot golem del od vremeto i ener-
gijata ja potro{ivme na vra}awe na sta-
rite nasledeni dolgovi, s# so cel dove-
duvawe na Op{tinata na zdravi noze i
sozdavawe uslovi za pozitivno rabote-
we. Uspeavme da gi vratime i sekoj sle-
den ~ekor e kon zajaknuvawe i prodol`u-

vawe na razvojot na op{tina Gazi Baba.
Mislam deka ovoj sostav na Sovetot na-

pravi pozitiven kurs na deluvawe i os-
tvaruvawe na vetenoto, iako sekoga{ mo-
`e i pove}e i podobro. Na nas, sovetni-
cite, e ostaveno da vnimavame da se no-
sat objektivni odluki od koi pridobivka
}e imaat site gra|ani na op{tina Gazi
Baba. Mo`am da potenciram deka bez
razlika dali se raboti za ulici ili
parkovi ili, pak, nosewe na detalni
urbanisti~ki planovi, sovetnicite od
VMRO-DPMNE sekoga{ vnimavale i gi
sledele interesite na gra|anite, a toa
se gleda i vo golemiot procent na reali-
zirani proekti. Koga se raboti za
lokalna samouprava, ne bi trebalo da
predni~at li~nite ili partiskite
interesi, tuku naprotiv, sozdavaweto
podobri uslovi za `iveewe vo ovaa
na{a op{tina.
Mo`am da konstatiram deka vo izmina-

tive tri i polovina godini sovetnicite
od opozicijata znaea da bidat i kon-
struktivni, no i da ima nesoglasuvawa
po odredeni pra{awa i odluki koi nie
smetavme deka se va`ni za gra|anite na
op{tina Gazi Baba. Bi sakal da gi oh-
rabram site sega{ni i idni sovetnici
da ja prodol`at praksata na dobri me|u-

sebni odnosi i visok stepen na realiza-
cija na zacrtanite godi{ni planovi. 
- Koi se najva`nite raboti {to go

o~ekuvaat sovetot vo preostanatite
{est meseci od mandatot?
Sekako deka edna od najva`nite odlu-

ki {to ovoj sovetni~ki sostav i gradona-
~alnikot gi donesoa e gradeweto na
plo{tadot vo naselbata Avtokomanda,
reprezentativno mesto kade {to }e mo`e
da se soberat pove}e iljadi lu|e, pros-
tor kakov {to imaat site golemi op{ti-
ni, a eve nabrzo i na{ata }e go ima is-
toto. Isto taka, posebno bi sakal da go
istaknam i zadovolstvoto {to na toj
plo{tad }e ima i spomen-obele`je na
kowanik i fontana spored svetski
standardi so koi }e se gordee sekoj
gra|anin na op{tina Gazi Baba. 
- Kako sovetnik, koi se spored vas

prioritetite i glavnite problemi
na op{tinata Gazi Baba i za koi li~-
no ste se zalagale?
Kako ~ovek od kulturata moram da is-

taknam deka eden od najva`nite priori-
teti mi e da se zalagam za kulturnoto
razvivawe na op{tinata, bidej}i smetam
deka kulturata sama po sebe e mo{ne
zna~aen del od `ivotot na lu|eto. So
gordost mo`am da go potenciram arhe-
olo{kiot lokalitet Tumba Maxari, pros-
tor na koj se `iveelo u{te od vremeto na
neolitot, a denes se nao|a na teritorija
na op{tina Gazi Baba. 
Vo idnina treba da se zalo`ime i za

zgolemuvawe na brojot na kulturni nas-
tani i manifestacii koi ve}e zapo~naa
da se pravat na tloto na na{ata op{ti-
na, kako na primer ve}e tradicionalna-
ta Likovna kolnija vo Vini~e itn. Seka-
ko, tuka bi trebalo da se napomene i
poddr{kata na golemiot broj na kultur-
no-umetni~ki dru{tva na teritorijata
na op{tinata, a me|u niv i edno od naj-
uspe{nite voop{to vo dr`avata, KUD
Jon~e Hristovski. Toa go poka`uva na{e-
to ~uvstvo za neguvawe i za~uvuvawe na
tradicijata i na vistinskite vrednosti
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Treba da se zalo`ime
za pogolem broj
kulturni nastani 
i manifestacii na 
tloto na op{tinata,
kako likovnata
kolonija vo Vini~e, 
no i da ja 
podigneme javnata 
svest za zna~eweto 
na arheolo{koto
bogatstvo

Gazi Baba mora kulturno

RAZGOVOR SO 

BORIS JOSIFOVSKI,

SOVETNIK



od na{eto bogato kulturno nasledstvo.
Osven vnimanieto koe & go posvetuvam

na kulturnata obnova na op{tina Gazi
Baba, sekako deka se interesiram i se
zalagam za re{avawe i na ostanatite
problemi so koi se soo~uvaat gra|anite.
Kako {to e ve}e poznato, na{ata op{ti-
na ja so~inuvaat i urbani i ruralni mes-
ni zaednici vo koi ima i razli~ni in-
frastrukturni, komunalni i drugi pro-
blemi. Za site niv nie kako sovetnici,
posebno so zalagawe na gradona~alnikot
Koce Trajanovski, se trudime i nao|ame
re{enija. Kako `itel na Avtokomanda bi
sakal da go spomenam i problemot so lo-
kacijata na taksistite za koi intezivno
se razgovara za iznao|awe na trajno re-
{enie. 

- Kako vi se odvivaat kontaktite so
gra|anite i na {to tie naj~esto se
`alat?
Kontakt so gra|anite mora da postoi i

postoi, bidej}i nie i sme izbrani od niv
so cel da gi re{avame nivnite problemi.

Postojat golem broj na barawa koi se
obiduvame da gi locirame i sekako da gi
re{ime preku redovnoto prisustvo na
sredbite so gra|ani, na sovetnicite i
Gradona~alnikot kako i vo sekojdnevniot
kontakt so gra|anite. Zna~ajno e da se is-
takne i otpo~nuvaweto na vistinskoto
funkcionirawe na urbanite i mesnite
zaednici i nivno ohrabruvawe vo name-
rite da bidat most pome|u Gradona~alni-
kot i sovetot so gra|anite. Kako {to i ve-
}e napomenav problemite se razlikuvaat
vo zavisnost od mestata na `iveewe.

- Kako go gledate razvojot na op-
{tinata Gazi Baba vo naredniot pe-
riod, no i vo podale~na idnina?
Op{tina Gazi Baba e edna od najna-

prednite op{tini vo Republika Makedo-
nija, a g-dinot Trajanovski e eden od
najuspe{nite gradona~alnici. Ekonom-
skiot razvoj na Op{tinata e vo nagorna
linija. Iako e te{ko da se privle~at in-
vestitori, smetam deka Gradona~alnikot
mo{ne uporno i uspe{no raboti na ovaa
problematika. Kako isklu~itelno uspe-
{en primer e ve}e zapo~natata izgradba
na kompleksot ERA siti Skopje, koj treba
da bide najsovremen deloven, trgovski i
zabaven centar vo regionot i, sekako, od
ogromna va`nost se i predvidenite 800
novi vrabotuvawa {to i }e ovozmo`i za-
`ivuvawe na Op{tinata. Isto taka blis-
kata i otvorena sorabotka so dr`avnite
institucii i Vladata na Republika Ma-
kedonija i nivnata investiciona poli-
tika ni dava golema mo`nost i perspek-
tiva za u{te pogolem ekomnomski napre-
dok. 

- Bidej}i po profesija ste diplo-
miran istori~ar na umetnosta i ar-
heolog, sigurno znaete deka podra~-
jeto na op{tinata Gazi Baba nudi
mnogu mo`nosti za istra`uvawe.
Koi se, spored vas, najinteresnite
lokaliteti i dali ima nekoi na koi
s# u{te ne im e posveteno dovolno
vnimanie?
Republika Makedonija e zemja so boga-

ta kulturna tradicija i istorija, pose-
duva golemo kulturno bogatstvo, taa e
bibliska zemja i krstosnica na mnogu-
brojni kulturi. Za na{a sre}a, kako {to
ve}e spomenav, eden od najzna~ajnite lo-
kaliteti se nao|a na prostorot na na{a-
ta op{tina, koj e od golema va`nost ne
samo za na{ata dr`ava tuku i mnogu po-
{iroko. Toa e mestoto Tumba Maxari,
prostor na koj imalo `ivot u{te 6000
godini p.n.e.
Sekako deka vo idnina treba da se

obrne vnimanie i na nekolkute stari
crkvi na teritorija na op{tina Gazi Ba-
ba koi isto taka treba da se spomenat ka-
ko interesni za istra`uvawe so {to se
potvrduva del od na{ata istorija, mina-
to, tradicija i na~in na `iveewe na
ovie prostori.

- Kolku op{tinskata uprava i So-
vetot mo`at da pridonesat vo istra-
`uvawata, no i vo promocijata na
starite lokaliteti?

Podignuvaweto na svesta za zna~eweto
na kulturata i kulturnoto nasledstvo e
zna~aen segment za edno op{testvo.
Gradona~alnikot, isto kako i Sovetot

na op{tina Gazi Baba e svesen za ova i
moram da istaknam deka imaa poseben pri-
od i ~uvstvo vo namerata za povtornoto
revitalizirawe na lokalitetot Tumba Ma-
xari. Zaedno so Muzejot na Makedonija i
Ministerstvoto za kultura finansiski go
pomognaa ovoj proekt i na nego se raboti
intenzivno ve}e cela godina. Kako rezul-
tat na taa poddr{ka e i momentalnata re-
konstrukcija na neolitskoto selo vo nego-

viot vistinski izgled od pred 6000 godi-
ni. Toa {to treba da sledi e negovata pro-
mocija pred gra|anite, kako i mo`nost za
razvivawe na kulturen turizam preku
vakvi raritetni lokaliteti koi pretsta-
vuvaat svoevidna atrakcija.

- Za kraj, bidej}i mandatot vi za-
vr{uva za {est meseci, kakvi vi se
ambiciite vo idnina? Dali povtor-
no }e se kanditirate za mesto vo So-
vetot?
Videte, moram da istaknam deka moite

anga`mani i obrvrski vo ramkite na Mi-
nisterstvoto za kultura na Republika
Makedonija se golemi i baraat golema
posvetenost i upornost vo izvr{uvawe
na istite. Tempoto na rabota e isklu~i-
telno dinami~no, bidej}i i proektite
predvideni vo delot za kultura od pro-
gramata Prerodba, nadgradena i pro{i-
rena, se golemi i kompleksni. Od druga
strana, da se bide sovetnik vo op{tina
Gazi Baba bara isto taka mnogu vreme,
postojani sredbi so gra|ani, soo~uvawe
so su{tinski problemi od urbanoto `i-
veewe, razni realni i nerealni barawa
koi stanuvaat del od sekojdnevieto na
sekoj sovetnik. Sepak, s# u{te e rano da
razgovarame dali povtorno bi prifatil
da bidam kandidat za sovetnik.
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^lenovi na Sovetot na op{tina Gazi Baba
Kire Buzliev (LP)
Ratko Ilievski (VMRO-DPMNE)
Boris Josifovski (VMRO-DPMNE)
Marjan Krstevski (VMRO-DPMNE)
Elizabeta Spasovska (VMRO-DPMNE)
Toni Trajkovski (VMRO-DPMNE)
Vuka{in Stojanov (LP)
Anica Pupinoska (SPM)
Dejan Naumovski (DS)
Blagoj~e Trpkovski (nezavisen)
Slobodan Lakovski (TMRO)
Eqfet Ismaili (DPA)
Hajredin Sulis (PDP)
Hamzi Iseni (NDP)
@ivko Zafirovski (VMRO-NP)
Zoran Jovevski (VMRO-NP)
Sowa Karanxuloska (nezavisen - poddr`ana od VMRO-NP)
Zoran Kocevski (VMRO-NP)
Kiril Psaltirov (VMRO-MAK)
Jasminka Georgieva (SDSM)
Radmila Kirkovska (SDSM)
Goran~o Paunov (SDSM)
Miodrag Stanojevi} (NSDP)
Orde Stefkov (SDSM)
Zoran Stojanov (LDP)
Erhan Ali (NA)
Xemail Hamiti (NA)

da se razviva
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S
tudentskiot centar "Stiv Naumov" vo
naselbata Avtokomanda }e prerasne
vo moderen i evropski studentski

grad. Toa e predvideno so noviot pred-
log DUP "Studentski centar "Stiv Nau-
mov" , koj e vcrtan kako prioritet vo
Programata na Vladata na Republika Ma-
kedonija.

So planot se predviduva da se zadr`at
postojnite objekti, a }e se gradat i ne-
kolku novi za grupno domuvawe. 

-Izgradbata na novite objekti be{e
predvidena i vo minatiot DUP, no sega
se napravi i izmena na parcelizacijata
na objektite. Isto taka, so planot se
predviduva da se izgradi i golema katna
gara`a, a samiot studentski centar }e
bide pe{a~ka oaza. So drugi zborovi,
soobra}ajnoto re{enie e taka naprave-
no, javniot nadvore{en soobra}aj da za-
vr{i so katna gara`a, a potoa da pro-
dol`i pe{a~kata zona. Taka vpro~em na-
lagaat i propisite za izgradba na stu-
dentskii gradovi, potencira Miroslav
Markovski, rakovoditel na Sektorot za
urbanizam, prostorno planirawe i za{-
tita na `ivotnata sredina, komunalni
dejnosti i ureduvawe na grade`noto
zemji{te. 

Spored planot, }e se gradi objekt so
povr{ina od 6.000 metri kvadratni,
vedna{ zad op{tinskite baraki vo naso-
ka na Fakultetite. Za taa cel ve}e se

raspi{ani tenderi i se izraboteni pro-
ekti.

Marovski veli deka izgradbata na no-
vite objekti nema da mu {teti niti na
dendro parkot, vo ramkite na Zemjodel-
skiot fakultet, nitu pak na postojnata
crkva "Sveti Arhangel", za {to e konsul-
tirana i Makedonskata pravoslavna crk-
va. 

Drug Detalen urbanisti~ki plan koj e
prioritet na Vladata i koj isto taka e vo
predlog-verzija vo Op{tinata Gazi baba

e DUP UDVNM zaobikolnica von nasele-
no mesto. Planot go opfa}a prostorot od
klu~kata Hipodrom do prvata naredna
klu~ka i e so povr{ina od 250 hektari.
Objektite predvideni so ovoj paln }e
bidat nameneti za trgovija, odnosno {o-
ping molovi i lesna industrija(stova-
ri{ta, administracija, magacini).

- Vo momentov pravime dokumenti za
dobivawe soglasnost od Ministerstvoto
za zemjodelstvo, bidej}i zemji{teto od
zemjodelsko treba da se prenameni vo
grade`no, veli Markovski. Ovoj plan
treba da & ovozmo`i razvoj na Op{tina-
ta na dolgoro~en period od 10 godini. 

Tretiot plan koj isto taka e prioritet
i na Vladata i na Op{tinata e planot za
dvete @elezarski ezera na Kamnik. So
nego se predviduva revitalizirawe na
ezerata koi se locirani vo neposredna
blizina na zaobikolnicata. Se raboti za
povr{ina od 45 hektari, koj se planira
da prerasne vo sportsko-rekrativen
centar vo ~ii ramki }e bidat izgradeni
objekti vo funkcija na sportskite tere-
ni (teniski igrali{ta, pokraj koi bi
imalo snek-bar so fitnes klub, potoa
mini golf, so bazen ili mali moteli
itn). Zamji{teto e vo me{ovita privat-
na i dr`avna sopstvenost.

Za ovie tri plana Vladata izdvoi
6.260.000 denari od koi 4 milioni dena-
ri za zaobikolnicata, 960.000 denari za

Studentite od Stiv Naumov }e
dobijat sovremeni uslovi za prestoj

STUDENTSKIOT CENTAR VO AVTOKOMANDA - PE[A^KA OAZA

So DUP "Studenstki
centar "Stiv Naumov"
se predviduva da se

zadr`at postojnite ob-
jekti, a }e se gradat i
nekolku novi za grupno
domuvawe, kako i kat-

na gara`a

DETALEN URBANISTI^KI PLAN 

ZA LOKALITET URBANISTI^KA ZONA - ISTOK

Vo granici od jug: ul. "Pero Nakov#, od sever:

"@elezni~ka pruga#

Odluka br. 07-4865/4 od 27.11.2007 godina
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studenstkiot centar "Stiv Naumov" i
1.300.000 denari za dvete @elezarski
ezera. 

Osven ovie prioriteni DUP, Op{tina-
ta Gazi Baba go izgotvuva i DUP "Euroim-
peks", koj zafa}a 2,7 hektari. Toj go op-
fa}a prostorot na po~etokot na ulicata
"Anton Popov", sproti Agroservis, dru-
gata xonsa re bulevarot "Aleksandar Ma-
kedonski" i edena servisna ulica. 

Sopstevnik na zemji{teto e "Euroim-

peks" koj go zastapuva brendot "Pe`o". -
Tie imaat ideja da napravat obejkti za
domuvawe, so toa {to vo prizemjeto i
mezaninot bi imalo i delovni prosto-
rii. Voedno, planiraat i da iniciraat
izmena na GUP za grad Skopje za da mo`at
da izgradat i avto-servis koj }e nudi us-
lugi so visok kvalitet, objasnuva Mar-
kovski.

Isto taka, vo podgotovka e i DUP "Tr-
govski centar Maxari" koj go opfa}a

prostorot kaj kino Maxari, po{tata, ob-
lo`uvalnicata "Brus", kako i prostorot
zad "Agromehanika". Spored planot, tr-
govskiot centar }e opfa}a povr{ina od
5.500 kvadratni metri. Vo ramkite na
centarot }e ima gara`i so magacini, do-
deka vo gorniot del, pokrien pazar so de-
lovni prostori, odnosno butici, a vo naj-
gorniot kat kancelarii. Bidej}i zemji{-
teto e dr`avno, najpovolniot investitor
}e se izbere po pat na javna licitacija.



GLAVEN I ODGOVOREN UREDNIK:
EMILIJA KIPROVSKA

ZAMENIK GLAVEN I ODGOVOREN UREDNIK:
NEDEL~O KRSTEVSKI

KOMPJUTERSKA OBRABOTKA I DIZAJN:
DEJAN STOJANOV

PE~ATI:

EVROPA 92
TEL: 02/3 22 28 76

3 22 66 55
3 23 89 66

Servisni informacii: Kontakti so op{tina Gazi Baba
Poliklinika - ^ento 2 522 352
Zdravstvena stanica - @elezara 3 287 692; 3 278 758
Zdravstvena stanica - Avtokomanda 3 173 563
Zdravstvena stanica - s.Cre{evo 2 575 358
Zdravstvena stanica - s.Bula~ani 2 575 956
Zdravstvena stanica - Kolonija Idrizovo 2 546 463
Ginekologija i aku{erstvo REMEDIKA 2 603 100
Doma{na poseta i patrona`a - Gazi Baba 2 622 331
Veterinarna bolnica 3 120 394
Policiska stanica - Gazi Baba 3 223 490
Po`arna 193
Regionalen centar za upravuvawe so krizi-Gazi Baba 3 240 000
Prijava na PTT defekti - ^ento 9777
prigradski 9779
Detsko SOS selo 2 520 424
Hotel Kontinental 3 116 599

Adresa:

Bul. "Aleksandar Makedonski" bb, Skopje

Telefoni:

Gradona~alnik 02/ 3 22 66 55

Pretsedatel na Sovet 02/ 3 22 56 55

Sektor za finansii i buxet, lokalen ekonomski razvoj, 

javni nabavki i razvoj na informaciski sistem 02/ 3 22 56 55

Sektor za urbanizam, prostorno planirawe i za{tita na `ivotnata sredina, 

komunalni dejnosti i ureduvawe na grade`no zemji{te 02/ 3 23 95 34

Sektor za inspekciski raboti - inspektorat 02/ 3 22 28 76 

Faks 02/ 3 21 51 12

e-mail contact@gazibaba.gov.mk; kabinet@gazibaba.gov.mk

Internet adresa www.gazibaba.gov.mk

Cela stranica 200 evra
Polovina stranica 125 evra
Tretina stranica 90 evra
^etvrtina stranica 70 evra
Osmina stranica 40 evra
Logo na naslovna stranica 500 evra
Posledna stranica 400 evra
Eden sm2 1 evra
Insertirawe flaer 1.000 evra

(Cenite se bez vklu~en DDV)

Vesnikot OGB se pe~ati na 32 kolorni stranici so format A4.
Izleguva edna{ na tri meseci vo tira` od 20.000 primeroci.
Reklamite se dostavuvaat vo TIFF format i rezolucija od 300 dpi. Za
iznajmuvawe reklamen prostor odnapred za nekolku broevi sleduva
popust. (Za 6 meseci 15% i za 12 meseci 20%)

CENOVNIK ZA REKLAMEN PROSTOR

Dvorot na op{tina Gazi Baba


